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Hlásenie porúch VO: 02/63 81 01 51
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Mestská časť Bratislava-Vajnory,  Roľnícka 109, 831 07 Bratislava
Tel. číslo do digitálnej ústredne: 0850 24 25 24

e-mailová adresa: vajnory@vajnory.sk

ZBAVTE SA STARÝCH 
SPOTREBIČOV EKOLOGICKY 

A ZDARMA!

Vašu starú práčku, chladničku, mikrovlnku alebo iný spotrebič 
zo skupiny bielej techniky vám zadarmo vyzdvihneme priamo 

z vašej adresy a odvezieme na ekologickú recykláciu.
Navštívte www.zberelektroodpadu.sk a objednajte si 

bezplatný odvoz starého spotrebiča priamo z vašej adresy.

CENNÍK INZERCIE

ROZMERY CENA V EUR

bez DPH s DPH

a) 1 strana: 21 × 29,7 cm 440,00 528,00

b) 1/2 strany: 19 × 13 cm 260,00 312,00

c) 1/4 strany: 9 × 13 cm 140,00 168,00

d) 1/8 strany: 6 × 9 cm 90,00 108,00

e) 1/16 strany: 4,5 × 6 cm 60,00 72,00

f) cena plošného inzerátu 
atypických rozmerov (za 1 cm2) 1,40 1,68

g)
Komerčná riadková inzercia 
(predám, kúpim, služby a pod.) 
za 1 slovo (tel. číslo = 1 slovo)

0,75 0,90

Politická inzercia: 1,5 násobok ceny bežnej inzercie 
vo Vajnorských novinkách

Zľavy: Pri opakovanom uverejnení inzerátu 3 až 4 krát 
za sebou: zľava 10 %; 5 a viackrát za sebou = zľava 20 %
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Milí Vajnoráci,
práve v týchto dňoch všetko okolo nás do-
zrieva, slnko páli viac a viac, kvety kvitnú, 
deti sa tešia z prázdnin a oddychu od ško-
ly. Však to poznáte – je tu leto. Leto milujú 
nielen deti, ale aj my dospelí. Je to obdo-
bie, kedy je priestor si oddýchnuť, načer-
pať nové sily a možnosť stráviť viac času 
s rodinou.

Vo Vajnoroch nás aj toto leto čaká zaujíma-
vý a bohatý kultúrny program. Spomeniem 
napríklad Vína v parku, ktoré sú prehliad-
kou lokálnych aj  regionálnych výrobcov 
vína. Podujatie je skvelou príležitosťou 
na  stretnutie s priateľmi a rodinou v prí-
jemnej atmosfére pri vínku či peknej hudbe.

Naši najmenší sa môžu tešiť na letné kiná 
a divadelné nedele. V ponuke budú zaují-
mavé ) lmy a rozprávky. 

Z ďalších akcií, ktoré neorganizuje priamo 
mestská časť nepochybne poteší návštev-
níkov Beerfest – pivný festival so  stre-
etfoodom a koncertami a obrovský hu-
dobný festival Lovestream, na  ktorom 
vystúpia také svetové hviezdy, ako na-
príklad kapela Imagine Dragons. Bude to 
koncert a udalosť, akú Vajnory ešte neza-

žili. Preto budeme aj v spolupráci s orga-
nizátormi, mestom, policajným zborom 
robiť všetko preto, aby bol priebeh fes-
tivalu čo najbezproblémovejší a aby sme 
naň boli dobre pripravení.

Letné oslavy a festivaly budú pokračovať 
Dňami Vajnor 15. a 16. septembra.Tento 
rok skúšame nový formát a spájame naj-
väčšie vajnorské akcie – hody a dožinky 
do jedného predĺženého víkendu. 

Nebudeme len relaxovať, ale popri tom 
budeme na  úrade pracovať aj  na ďalších, 
pre  Vajnory dôležitých projektoch a roz-
biehať nové. V dohľadnej dobe by mal byť 
otvorený Vajnorský ľudový dom, budeme 
dokončovať prístavbu Základnej školy Kata-
ríny Brúderovej. Čoskoro začneme s výstav-
bou Senior domu a integrovaného parko-
viska na železničnej stanici, pre skvalitnenie 
a lepšiu dostupnosť verejnej dopravy.

Aj v tejto oblasti máme teda pred sebou 
mnoho úloh a výziev a budeme o nich po-
stupne a podrobne informovať. Vďaka 
týmto rozbehnutým alebo rozbiehajúcim 
sa projektom bude naša dedina v meste 
znova o niečo lepším miestom na život.

Milí Vajnoráci, oddýchnite si, načerpajte 
novú energiu a užite si leto a čo najviac 
času stráveného so svojou rodinou a blíz-
kymi. 

Michal Vlček, 
starosta 

Text: redakcia
Snímka: Mestská polícia hlavného mesta SR Bratislavy

V mesiaci máj mestská polícia spolu s kolegami z Policajného 
zboru kontrolovala nákladné vozidlá, ktoré si zvyknú skra-
covať cestu cez Roľnícku ulicu vo Vajnoroch. Počas kontrol 

kamiónov usmerňovali dopravu mestskí policajti z okresného ve-
liteľstva v Novom Meste.  Príslušníci Policajného zboru  medzi-
tým vozidlá a šoférov kontrolovali, pričom odhalili viacero poru-
šení predpisov. Najčastejšie išlo o prekročenie váhových limitov.

Situácia s kamiónmi na vajnorských cestách nedá spávať ani staros-
tovi Vajnor Michalovi Vlčekovi. „Ako hovorieval Julo Satinský, šľak 
ma ide tra$ ť. Z bezohľadných vodičov neraz preťažených nákladných 
vozidiel, jazdiacich po Vajnoroch a ohrozujúcich tých najbezbrannej-
ších účastníkov cestnej premávky. A s úplnou vážnosťou – nedá mi to 
spávať. Pravidelne ma na to upozorňujete a vidím to aj sám, keď pre-
chádzam cez cesty. Bojím sa o bezpečnosť svojich detí a rozumiem 
všetkým rodičom, ktorí majú obavy“, povedal starosta.
„Nejde o ojedinelú akciu. Dopravní policajti v spolupráci s mestskou 
políciou budú naďalej kontrolovať šoférov, ktorí aj takýmto spôsobom 
znižujú kvalitu života obyvateliek a obyvateľov Bratislavy. So štátnou 
políciou spolupracujeme nielen pri zabezpečovaní verejného poriad-
ku, napríklad počas kritických futbalových zápasov alebo počas pro-
testov a demonštrácií, ale aj počas bežných dní pri podobných akci-
ách“, napísala mestská polícia na svojej webovej stránke.

„Veľmi oceňujem, že v rámci novej úrovne spolupráce s Mest-
skou políciou Bratislava jej príslušníci spolu s krajským doprav-
ným inšpektorátom uskutočnili na Roľníckej ulici akciu zameranú 
na kontrolu nákladných vozidiel. Skontrolovali kamióny, vážili ich 
a niektoré z nich mali aj prekročenú maximálne prípustnú hmot-
nosť. Dobrý dôvod v takýchto preventívnych a kontrolných akci-
ách pokračovať“, povedal starosta mestskej časti Bratislava-Vaj-
nory Michal Vlček.

Polícia vážila kamióny vo Vajnoroch
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RÓBERT VAJDA
Ad. 1. Úvodom chcem  poďakovať všet-
kým občanom za prejavenú dôveru. Som 
rodený Vajnorák a  žijem tu aj s mojou ro-
dinou. Vyštudoval som strojnícku priemys-
lovku v  Bratislave. Dvadsaťsedem rokov 
som pracoval v spoločnostiach zaoberajú-
cich sa spracovaním a likvidáciou odpadov. 
Väčšina obyvateľov ma pozná z  pôsobe-
nia v športovej oblasti či ako hráča, tréne-
ra a predsedu futbalového klubu,  kde som 
strávil skoro polstoročie svojho života.

Ad. 2. Vajnory sú mojím domovom. Som 
rád, že môžem žiť práve tu, kde sa cítim prí-
jemne, komfortne a bezpečne.Za tie roky tu 
mám veľa priateľov, s ktorými sa rád stretá-
vam a trávim voľný čas.

Ad. 3. Prvoradou prioritou je pre mňa sna-
ha o udržanie dedinského rázu Vajnor. Aj 
keď rozvoj nevieme zastaviť, našou snahou 
ho bude regulovať v prospech obyvateľov 
našej mestskej časti. Príroda a  životné pro-
stredie je neoddeliteľnou súčasťou nášho ži-
vota, a preto si ho musíme chrániť, k čomu 
by som chcel prispieť svojimi skúsenosťami v 
tejto oblasti. V predchádzajúcom volebnom 
období sme rozbehli projekty, ktoré chceme 
počas týchto štyroch rokov dokončiť . Našou 
snahou bude pracovať aj na nových výzvach 
pre vytvorenie lepších podmienok na život 
našich občanov. Kultúra, šport a tradície pat-
ria do nášho každodenného života. Preto 
chcem byť nápomocný pre združenia, kluby 
a spolky  pri podpore zachovávania tradícií, 
histórie, kultúry a športu.

JURAJ ZEMAN
Ad. 1. Som vyštudovaný právnik a profe-
sijne sa venujem verejnému obstarávaniu. 
Mám 40 rokov, dve dcéry. Mojimi záľubami 
sú jachting, futbal, beh.

Ad. 2. Vyrastal som vo Vajnoroch praktic-
ky od narodenia. Vajnory pre mňa zname-
najú veľmi veľa, mám tu rodinu a množstvo 
priateľov. Som stotožnený s mottom Vajno-
ry -  dedina v meste. Ako poslanec sa sna-
žím dosiahnuť, aby Vajnory boli aj naďalej 
miestom, kde sa nám bude páčiť a kde bude-
me chcieť, aby vyrastali aj naše deti.

Ad. 3. Moje priority do  nasledujúceho vo-
lebného obdobia vyplývajú z môjho voleb-
ného programu a dajú sa zhrnúť do  troch 
hlavných bodov 1. transparentnosť, 2. bez-
pečnosť v doprave a 3. rozvoj.

Je pre mňa mimoriadne dôležité, aby všet-
ky procesy v obci prebiehali transparentne, 
v tomto smere majú vo mne Vajnoráci istotu, 
že ak sa mi niečo nepáči, vždy o tom verejne 
poviem a navrhnem riešenie.

Rovnako je pre mňa dôležitá bezpečnosť v do-
prave, a to najmä chodcov, ale aj  cyklistov. 
Som veľmi rád, že je v pokročilom procese pre-
kládka lávky ponad Šúrsky kanál. Mojím cie-
ľom je tiež, aby sa Vajnoráci dostali bezpečne, 
a to či už pešo alebo na bicykli, do svojich vino-
hradov cez nadjazd pri „Bezke“.

Veľmi často od  ľudí počúvam, že by chceli 
vo Vajnoroch bývať, postaviť si dom, avšak 
ponuka je veľmi slabá. V komisii výstavby, 
územného plánovania, dopravy a životné-
ho prostredia sa už niekoľko rokov snažím 
presadiť, aby sa obec výraznejším spôsobom 
podieľala na príprave územnoplánovacej do-
kumentácie v lokalitách, ktoré sú územným 
plánom určené na rozvoj, a to najmä Priečne, 
Štepnice, Nemecká dolina a Nové Šuty. Mys-
lím, že v súčasnosti obec túto agendu nerie-

ši dostatočne a vystavuje sa tak riziku, že sa 
tieto územia začnú rozvíjať spôsobom, kto-
rý by mohol byť v rozpore s mottom “dedi-
ny v meste”.

Veľmi ma trápi súčasný stav možností špor-
tového vyžitia vo Vajnoroch. Je veľmi smut-
né, že ak si partia Vajnorákov chce zahrať 
futbal, musí si objednávať ihrisko na Čiernej 
vode. Z pozície poslanca sa budem v čo naj-
väčšej miere zasadzovať za  výstavbu plno-
hodnotnej športovej haly vo Vajnoroch a po 
dostavbe školského dvora budem presadzo-
vať, aby ho mimo školských hodín mohla vy-
užívať verejnosť.

Rovnako chcem presadzovať vybudovanie 
denného stacionára pre seniorov ako miesta 
pre odpočinok, dohľad, starostlivosť a stra-
vovanie seniorov. 

Na záver, ale určite nie v poslednom rade, 
je pre mňa z pozície poslanca ako verejnej 
funkcie dôležité poukazovať na  celospolo-
čenské témy. Na mysli mám najmä jasné po-
menovanie faktov pri ruskej agresii na Ukra-
jine a solidaritu so všetkými  menšinami. Som 
presvedčený, že len spoločnosť bez predsud-
kov a bez konšpirácií môže byť naozaj šťast-
nou a chcem, aby také boli aj naše Vajnory.

Čitateľom Vajnorských noviniek predstavujeme ďalších zo zvolených poslancov miestneho zastupiteľstva, ktorých 
sme požiadali o vyjadrenie, čo pre nich znamenajú Vajnory, ako aj o plánoch v tomto volebnom období.

1. Predstavenie sa poslanca, niekoľko slov o sebe.
2. Čo pre Vás znamenajú Vajnory?
3. Aké sú Vaše priority do nastávajúceho volebného obdobia?

Predstavujeme zvolených poslancov 
miestneho zastupiteľstva
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AKTUALITY

Snímka: archív

›  V uplynulom období sa uskutočnili 
stretnutia poslancov, ale aj  členov sta-
vebnej komisie s vlastníkmi pozemkov 
Vajnorského letiska. Ako vyzerajú v sú-
časnosti zámery s jeho ďalším využitím? 

K práci starostu patria samozrejme aj ťaž-
ké témy. A práve na ne neexistujú vždy jed-
noduché a jednoznačné odpovede. Jednou 
z takých a pre našu dedinu v meste kľú-
čových otázok je určite aj budúcnosť Vaj-
norského letiska. Všetci vieme, že sa téma 
skloňuje už niekoľko volebných období.
Som presvedčený, že zložité a ťažké témy 
treba riešiť proaktívnejšie ako ktorékoľ-
vek iné a aj preto som rád, že sme sa stre-
tli s poslancami miestneho zastupiteľstva, 
členmi stavebnej komisie a zástupcami 
vlastníka pozemku, ktorí nám predstavi-
li zámer a stav v akom sa dnes otázka Vaj-
norského letiska nachádza.
Všetci vieme, že súčasný stav je z dlho-
dobého hľadiska neudržateľný a územie 
sa v budúcnosti bude musieť nejakým 
spôsobom rozvíjať. Podstatné však je ako 
bude lokalita vyzerať, akú funkciu a prida-
nú hodnotu pre našu mestskú časť a oby-
vateľov bude plniť a prinesie. Dnes sme 
z pohľadu procesov v bode nula, budeme 
predkladať naše predstavy a pripomienky 
na  základe, ktorých bude spracovaný ná-
vrh urbanistickej štúdie a chceme o tom 
otvoriť aj verejnú diskusiu.
Podobných stretnutí k lokalite Vajnorské-
ho letiska nás čaká ešte mnoho. Doteraz to 
boli pracovné stretnutie na úrovni poslan-
cov, členov stavebnej komisie, ale budú na-
sledovať stretnutia s ďalšou odbornou ako 
aj širokou verejnosťou.
Pretože nás všetkých sa týka, aké Vajno-
ry v budúcnosti budú a akým miestom 
pre  život bude naša dedina v meste. Dis-
kusie s verejnosťou a rešpektovanie hlasu 
Vajnorákov budem ako starosta samozrej-
me vyžadovať od zástupcov vlastníka ako 
aj všetkých zainteresovaných.

›  Vo Vajnoroch v posledných rokoch pre-
biehajú dve významné investičné ak-
tivity – prístavba Základnej školy Ka-
taríny Bruderovej a rekonštrukcia 
Vajnorského ľudového domu. Aký je 
ich doterajší stav? 

Oba projekty napredujú a mali sme k nim 
koncom júna aj poslanecký kontrolný deň, 
kde sme si za účasti zhotoviteľa a staveb-
ného dozoru prezreli aj oba objekty, aby 
sme zhodnotili doterajšie práce.
Počas realizácie prístavby Základnej ško-
ly Kataríny Bruderovej sa objavili aj kom-

plikácie. Jednou z takých bol napríklad 
vstupný vestibul, kde boli zistené problé-
my so statikou. Bolo potrebné prepracovať 
celé statické riešenie, na čo bolo nevyhnut-
né aj dodatočné stavebné povoľovacie ko-
nanie. Keďže ako sa aj hovorí, všetko zlé 
býva aj na niečo dobré, upravené riešenie 
bude pre deti ešte vhodnejšie a lepšie. Vý-
sledkom bude reprezentatívnejší, komplet-
ne uzavretý priestor, z ktorého budú môcť 
žiaci vstúpiť suchou nohou do  všetkých 
častí budovy.
Ďalším problémom bola kanalizácia a vodo-
vodné prípojky, ktoré sme museli aj v spolu-
práci s BVS vyriešiť a prepracovať pripojenie 
územia. Napriek týmto niekoľkým kompli-
káciám sme v záverečnej fáze a môžeme sa 
plne sústrediť na dokončovacie práce.
Čo sa týka rekonštrukcie Vajnorského ľu-
dového domu, tá je hotová a prebieha 
kolaudačné konanie. V uplynulom obdo-
bí prešiel veľkou premenou – realizova-
la sa kompletná sanácia strednej časti ľu-
dového domu. Sanovali sme steny, stropy, 
podlahu, kompletne sme obnovili a sprí-
stupnili podkrovie, ktoré bude slúžiť ako 
prezentačná miestnosť pre  všetkých Vaj-
norákov. Pribudlo aj krásne nové drevené 
schodisko. Bola vyhotovená nová dobová 
a funkčná pec, z ktorej ľudia budú môcť 
ochutnať rôzne pochúťky ako napríklad 
tradičné vajnorské koláče. Celkovo išlo 
o náročný projekt, pretože všetky zmeny 
a úpravy sme museli konzultovať s pamiat-
kovým úradom. Ale stálo to za to a tento 
klenot Vajnor už čoskoro bude môcť priví-
tať prvých návštevníkov. 

›  Medzi obyvateľmi Vajnor zarezonova-
lo zníženie periódy odvozu triedené-
ho odpadu z dvoch týždňov na štyri už 
počas tohto letného obdobia. K mno-
hým obyvateľom sa ani táto informácia 
OLO nedostala. Nevyužijete svoju po-
zíciu mestského poslanca na to, aby ste 
vytvorili tlak na OLO, nech sa táto pe-
rióda aspoň v lete, keď je odpadu viac 
vráti na pôvodnú úroveň?  

Mrzí nás chaos, ktorý okolo toho vznikol. 
So zmenou frekvencie majú problém všet-
ky malé mestské časti, ktorých sa zmena 
týka. Trochu ma mrzí, že sa rozhodlo for-
mou “o nás bez nás” a my sa iba dozvedeli 
o zavedení schválenej zmeny. Osobne s ta-
kouto zmenou nie som veľmi stotožnený.
Spolu s kolegami starostami mestských čas-
tí sme o tom hovorili aj s primátorom Bra-
tislavy Matúšom Vallom aj  so zástupcami 
spoločnosti OLO. Pripomenul som, že sme 
boli jedna z prvých mestských častí, ktorá 
išla do pilotného vrecového zberu a záro-

veň som povedal, že odozvy našich obyva-
teľov po tomto nie sú len negatívne, ale do-
slova rezignačné voči triedeniu odpadu.
Spoločnosť OLO nás informovala, že Brati-
slava bola jediná, ktorá nastúpila na dvoj-
týždňový zber. Vo  všetkých mestách 
na Slovensku, ale podobne to je aj v okoli-
tých krajinách, je zvoz spravidla jeden krát 
mesačne a správnosť frekvencie potvrdzu-
jú aj získané data. Zároveň zavedením zá-
lohovaných pet , iaš a plechoviek kvantita 
v separovanom odpade významne klesla. 
Toľko k ich argumentom.
Otázka ako bude frekvencia nastavená je 
v súčasnosti ešte na úrovni mesta otvore-
ná a následne, keď sa táto otázke uzavrie, 
budeme o výsledku informovať.
Jednou z možností môže byť aj možnosť 
zakúpiť od OLO za nákladovú cenu plasto-
vé nádoby. V tomto prípade by bol odpad 
lepšie zabezpečený, nepáchol by a nebol 
by po rozhadzovaný po ulici. 
V každom prípade musíme momentálne 
počkať ako sa situácie vyvinie.

V prípade otázok kontaktujte: 
starosta@vajnory.sk
—
Viac k aktuálnym témam sa starosta 
mestskej časti Bratislava-Vajnory 
Michal Vlček vyjadril aj v novom 
vajnorskom podcaste, ktorý si 
môžete vypočuť tu:

Čo na to starosta?

Starosta MČ Vajnory M. Vlček
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Vajnorský participatívny rozpočet,
vyhodnotenie
Text: redakcia

Obyvatelia Mestskej časti Bratislava – Vajnory mohli aj aj 
tento rok opäť hlasovať za návrhy, ktoré sami predložili 
v rámci vajnorského participatívneho rozpočtu. Z rozpoč-

tu bola vyčlenená % nančná čiastka 12-tisíc eur na projekty, ktoré 
prispejú k  skrášleniu a  rozvoju Vajnor. Vajnoráci mohli hlasovať 
prostredníctvom internetu alebo formulára, ktorý bol v tlačenom 
vydaní Vajnorských noviniek.

NAJVIAC HLASOV DOSTALI TIETO PROJEKTY:
1.  Domček so šmykľavkou na detské ihrisko na Príjazdnej ulici 

v lokalite Šinkovské
2.  Vybudovanie vodnej fontánky v Parku pod lipami
3.  Voskotopka nerezová s plynovým horákom na získavanie 

vosku zo včelích plastov do obecnej včelnice

Vítame všetky podnety od občanov, s ktorými sa do Participatívne-
ho rozpočtu v roku 2023 zapojili. Všetkými sa zaoberáme a aj bude-
me zaoberať. Aj keď sa nedali napríklad zrealizovať z participatívneho 
rozpočtu, niektoré z návrhov mestská časť rieši v spolupráci s prísluš-
nými inštitúciami a plánuje realizovať z iných rozpočtových kapitol. 

Veríme, že tie projekty, ktoré vyhrali a budú realizované prispejú 
ku kvalitnejšiemu a  lepšiemu životu vo Vajnoroch. V participatív-
nom rozpočte plánujeme pokračovať aj v  nasledujúcom období 
a tešíme sa na nové nápady a projekty od obyvateľov Vajnor.

Parčík na BuzalkovejKruhový objazd

Text: redakcia Snímky: archív

Aj tento rok na jar a v lete nám Vajnory nádherne kvitnú. 
Je to aj výsledkom usilovnej práce nášho záhradného ar-
chitekta Daniela Lapšanského. Ten sa usilovne snaží robiť 
našu dedinu v meste zelenšou a krajšou a robí to systema-
ticky a koncepčne. A že sa mu to darí, vidia nielen všetci 
Vajnoráci, ale aj návštevníci Vajnor, ktoré sú tak miestom 
plné krásy a kvetov takmer v každom ročnom období.

Pri vstupe do Vajnor nás pravidelne víta nádherný pohľad na 
rozkvitnutý kruhový objazd. „Celú jar a leto je v plnom kve-
te, s pestrofarebnými kvetmi a zeleňou, čo dodáva Vajnorom 

ešte väčšiu atraktivitu. Dokonca sa stretávam s názormi, že ide o 
najkrajší kruhový objazd v Bratislave. Touto cestou by som chcel  
Danovi Lapšanskému poďakovať, pretože naše Vajnory pretvára 
na miesto plné krásy a kvetov v každom ročnom období“, povedal 
starosta Vajnor Michal Vlček pre Vajnorské novinky.

Novým rozkvitnutým miestom vo Vajnoroch je aj parčík na Bu-
zalkovej ulici. Je spoločným dielom zamestnancov hospodárskej 
správy a záhradného architekta. Ich práca je dôkazom toho, ako 
kreativita a príroda môžu spolupracovať a obyvatelia tejto ulice 
a okolia majú príjemné miesto na oddych. Veríme, že parčík na 
Buzalkovej ulici a aj zakvitnutý kruhový objazdu budú ešte dlho 
prinášať radosť všetkým (nielen) Vajnorákom. 

Vajnory nám zakvitli
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Text: redakcia
Snímky: archív

Starosta mestskej časti Bratislava-
-Vajnory vo štvrtok 15. júna spolu 
so zástupcami FK Vajnory a Brati-
slavského futbalového zväzu upo-
zornili na existenčnú hrozbu zániku 
futbalového klubu vo Vajnoroch, 
ktorý tento rok oslavuje 90 rokov 
od svojho vzniku. 

Problém je v  nekonštruktívnom prí-
stupe Poľnohospodárskeho družstva 
Vajnory, na  ktorého pozemkoch sa 

nachádza futbalové ihrisko. Doteraz druž-
stvo dostáva za prenájom ihriska od mest-
skej časti 9,6 tisíc eur za rok.  Bezdôvodne 
sa však rozhodlo zvýšiť platby na  50 ti-
síc eur ročne. Zvýšenie nájmu o  takmer 
600 percent je pre FK Vajnory likvidačné. 
„Je veľmi smutné, že toto družstvo, ktoré vznik-
lo v minulosti aj z  tvrdej každodennej práce 
a mozoľov našich rodičov aj  starých rodičov 
dnes prestáva myslieť na  Vajnory. Prestáva 
myslieť na našu spoločnú komunitu. Namiesto 
toho, aby podporovalo aktivity našich špor-
tovcov a mladých ľudí, snaží sa nehoráznym ( -
nančným tlakom vydierať futbalistov“, pove-
dal na tlačovej konferencii starosta mestskej 
časti Bratislava-Vajnory Michal Vlček.
Ako mestská časť sme chceli o  tom hovo-
riť, chceli sme to riešiť, chceli sme sa dohod-
núť. Pretože sme presvedčení, podobne ako 
množstvo iných Vajnorákov, že Poľnohospo-
dárske družstvo Vajnory vzhľadom na to, že 
je aj dedičstvom práce našich predkov, má 
voči vajnorskej komunite väčšiu zodpoved-
nosť ako je napríklad šermovanie so znalec-

kými posudkami a nerealizovateľnými pred-
stavami o zámene pozemkov. 
„Bohužiaľ napriek našej snahe všetky rokova-
nia zlyhali a futbalisti boli k 90. výročiu vzni-
ku svojho futbalového klubu odmenení druž-
stvom výpoveďou z  tohto ihriska. Nemám 
už inú možnosť, iba takto verejne vyzvať PD 
Vajnory, aby sa vrátili k rokovaciemu stolu. 
Vyzývame ich, aby boli súčasťou našej ko-
munity. Budúcnosť športu a detí záleží v tej-
to chvíli aj od nich. Či je pre nich dôležitejšia 
vidina krátkodobého zisku či nešpeci( kova-
né obchodné záujmy, ktoré stoja za  ich roz-
hodnutím, alebo šport a zdravie našich vaj-
norských. Od PD Vajnory v  týchto chvíľach 
závisí, či uprednostnia rozvoj športu vo Vaj-
noroch alebo kše+ . A  či na Slovensku pad-

ne kvôli biznisu ďalší športový areál. Ešte sa 
tomu dá predísť, preto bijeme na poplach“, 
povedal starosta Vajnor Michal Vlček na tla-
čovej konferencii.
Predseda Bratislavského futbalového zvä-
zu a poslanec Bratislavského samospráv-
neho kraja Juraj Jánošík zdôraznil, že celé 
vedenie zväzu chce, aby vo Vajnoroch fut-
bal bol, fungoval a hral sa. „Najväčším pre-
kvapením je, že nie developer, ale práve 
poľnohospodárske družstvo chce zlikvido-
vať krásny areál. Toto musíme riešiť a za-
staviť to ničenie“, povedal predseda BFK 
Juraj Jánošík.
——
O stanovisko sme požiadali aj PD Vajnory, 
do uzávierky nám reakciu neposkytli.

Športovisko alebo kše#  – padne ďalší areál 
kvôli biznisu? 
Futbalu vo Vajnoroch hrozí zánik
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Posviacka zreštaurovaného 
kráľovského nástroja vo Vajnoroch
Okrem organa je opravený aj chór 
Text a snímky: Stanislav Bachleda

Na prvú májovú nedeľu pripad-
la vo Vajnoroch významná udalosť. 
Po takmer štyroch rokoch opráv, 
výroby viacerých súčastí organa 
a po príprave reštaurátorských i vý-
robných procesov nastal deň, keď 
v chráme Sedembolestnej Panny Má-
rie zazneli prvý raz pred veriacimi 
i ďalšími návštevníkmi skvostné tóny 
vynoveného kráľovského nástroja, 
na aký môžu byť hrdí nielen Vajnorá-
ci, ale aj mnohí ďalší vyznávači pôso-
bivého zvuku organa z 18. storočia. 

Okrem reštaurátorských prác na  in-
štrumente sa počítalo aj  s opra-
vou chóru. Po  sondáži stavu chó-

ru sa zistilo, že, „drevené nosné konštrukcie 
boli značne dožité, napadnuté drevokaz-
ným hmyzom a hnilobou v pokročilom sta-
ve. Preto bolo potrebné popri rekonštruk-
cii organa pristúpiť k vynútenej investícii 
na  rekonštrukciu podlahy chóru, ktorá je 
zároveň stropnou konštrukciou pre priestor 
pod  chórom. A  tak sa začala rekonštruk-
cia, ktorá postupne odhaľovala všetko, čo 
bolo za tie roky skryté pod podlahou“, ho-
vorí sa v článku Ing. Petra Pokrivčáka star-
šieho a Ing. Stanislava Uhlára mladšieho 
uverejneného vo  Vajnorských novinkách 
č. 11–12, 2020. Nutnosť opravy chóru bola 
určená aj  tým, aby bola zaistená stabili-

ta organa. Mnohí farníci z Vajnor vedení 
týmito odborníkmi poskytovali materiál-
nu i pracovnú podporu, ďalší pripravovali 
občerstvenie. Viacerí poskytli aj  ( nančné 
dary. Zvlášť treba zdôrazniť, že celý kom-
plex prác na  oprave chóru sa vykonával 
bezplatne, bez nároku na odmenu, vrátane 
projektových príprav a statického posudku 
Ing. Petra Pokrivčáka staršieho. Práce po-
kračovali, hoci s istým zdržaním, i napriek 
vtedajšej nepriaznivej situácii zapríčinenej 
pandémiou COVID-19.

O histórii, predchádzajúcich opravách 
i o reštaurovaní organa priniesli viaceré 
čísla Vajnorských noviniek v rokoch 2020 – 
2021 sériu zasvätených článkov z pera a zo 
skúseností renomovaného organára, znal-
ca historických nástrojov Vladimíra Gazdí-
ka, ako aj obsažný rozhovor s ním).
Nedeľa 4. mája 2023 bola vskutku slávnost-
nou, čo umocnila aj prítomnosť arcibiskupa 
Stanislava Zvolenského, metropolitu Bra-
tislavskej arcidiecézy, ktorý organ posvätil 
a zveril do starostlivosti tunajším veriacim. 

Zreštaurovaný organ

Arcibiskup Zvolenský 
a starosta Vlček s manželkou

Arcibiskup Stanislav Zvolenský 
Metropolita Slovenska svätí organ

Príhovor vajnorského farára 
Jozefa Kováčika
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Keď sa povie organ…
Text: Jozef Kováčik

Keď sa povie organ, väčšine ľudí sa 
pred očami objaví slovné spojenie 
organ – kostol. Vôbec si nevieme 
predstaviť starý kostol, v ktorom 
by nebol organ. Organ sprevádzal 
sväté omše, sobáše, pohreby či iné 
vysluhovanie sviatostí. Sprevádzal 
človeka od jeho narodenia až 
po jeho smrť. 

Aspoň tak sa nám to javí. No je to 
inak. Organ ako hudobný nástroj 
v  chráme je záležitosťou ostatných 

storočí. Dokonca bolo obdobie, a nie krát-
ke, keď si kresťania organ v chráme nielen-
že nevedeli predstaviť, ale ako nástroj bol 
neželaný. Ako k tomu prišlo?
Dôvody sú dva. Ten prvý je, že hudobné ná-
stroje sa v  kostoloch pri svätých omšiach 
a  liturgiách nepoužívali. Alebo len veľmi 
zriedkavo. Zneli pri nich ľudské hlasy, ktoré 

sa združovali do rôznych vokálnych združe-
ní. Spomeňme len gregoriánsky spev alebo 
rôzne spevokoly. 
Druhým dôvodom bola história. Organ ako 
staroveký nástroj poháňaný vzduchom po-
znali už v antike. No a v Rímskej ríši bol sú-
časťou verejných zábav a hier. Jeho zvuk 
teda znel aj  v  rímskom Koloseu pri popra-
vách kresťanov. A páve preto bol ako nástroj 
pre kostol nepredstaviteľný. Preto v  žiadnej 
zo starobylých bazilík nenájdeme organ. Do-
konca nebolo preň miesto ani pri architekto-
nickej príprave výstavby chrámu. Pri návšteve 
bazilík Svätého Petra, Santa Maria Maggiore 
či Lateránu v samotných bazilikách nenájdete 
miesto, kde by pôvodne organ stál. Bol tam 
včlenený oveľa neskôr a  jeho umiestnenie 
mnohých prekvapí. Prirodzene sa dodatočne 
hľadal priestor, kde by kvôli akustike mohol 
byť umiestnený. Jednoducho predstava orga-
na v kostole bola niečím nepredstaviteľným. 
To všetko sa zmenilo v neskoršom stredo-
veku, keď chrámy už nemali dostatok pros-

triedkov na udržiavanie stálych speváckych 
chórov sprevádzajúcich liturgiu. Postupne 
sa do chrámov dostáva nástroj, ktorý by do-
kázal nahradiť viachlasné spevácke súbory. 
A práve na  to sa organ hodil „ako uliaty“. 
Postupne tak práve vďaka chrámom vznika-
jú nádherné diela, ktoré sú stavané priamo 
na účely posvätnej hudby.
Jedno z takýchto diel vzniklo začiatkom 18. 
storočia aj u nás vo Vajnoroch. Postupne 
bol vajnorský organ niekoľkokrát presta-
vaný a dopĺňaný. Zreštaurovaný organ po-
svätil arcibiskup Stanislav Zvolenský 4.júna 
2023. Po takmer štyroch rokoch prác orga-
nára Vladimíra Gazdíka je tak organ opä-
tovne k dispozícii miestnej farnosti Sedem-
bolestnej Panny Márie. Zároveň sa plánuje 
sprístupnenie tohto hudobného skvostu 
aj  na účely organových koncertov. Veľká 
vďaka patrí všetkým, ktorí na  reštaurova-
ní organa a chóru kostola pracovali, a tým 
toto umelecké dielo vo Vajnoroch pomohli 
zachrániť.

Text: Monika Debnárová, Klub rodičov a detí Vajnory

V júni sa náš Klub rodičov a detí Vajnory spolu s takmer 
stovkou ) remných dobrovoľníkov opäť zapojil do akcie 
Naše mesto, vďaka čomu sa nám aj tento rok podarilo 
revitalizovať viacero vajnorských lokalít. Zamerali sme 
sa na miesta, ktoré sme považovali za potrebné skultúr-
niť alebo boli dlhodobo zanedbávané. Potešte sa spolu 
s nami, čo sa nám vo Vajnoroch spoločnými silami poda-
rilo zrealizovať.

Vďaka  + remným dobrovoľníkom zo  spoločnosti IBM sme 
pokosili prašnú Tomanovu ulicu v  celej dĺžke a  šírke, od-
stránili z nej náletové kry a ošetrili zeleň. Na detskom ih-

risku na rohu Príjazdnej a ul. Pri mlyne nám + remní dobrovoľní-
ci zo spoločností HP Inc Slovakia a z Profesie pomáhali natierať 
drevený plot, odstraňovať burinu a vysadiť novú zeleň. Ihrisko 
sme minulý rok vybudovali spolu s rodičmi zo Šinkovského vďa-
ka sponzorom, grantom a príspevkom z 2% od  rodičov žijúcich 
v okolí a v jeho dobudovávaní pokračujeme postupne aj naďalej. 
Vďaka + remným dobrovoľníkom zo  spoločností EssenceMedia-
com, Amazonu a dobrovoľníčke z ČSOB sme kompletne revitali-
zovali aj priestor našej novej komunitnej záhradky, nachádzajúcej 
sa za Klubovňou Pod  lipami. V záhrade sme vytrhali burinu, ob-
novili plot, zmontovali vyvýšené záhony, vysadili zeleň a natreli 
múry. Okrem nového priestoru na hranie a zábavu v nej od nové-
ho školského roka plánujeme otvoriť aj Objavovňu Geoparku, kto-
rá bude slúžiť na mimoškolské vzdelávanie detí z materských a zá-
kladných škôl. Revitalizácie sa dočkalo aj obľúbené miesto našich 
seniorov – Rakús park, kde majú svoje petangové ihrisko. Seniori 
spolu s dobrovoľníkmi zo Slovak Business Agency ho vypleli, ošet-
rili kry a pohrabali lístie. 

Na záver by sme radi touto cestou veľmi pekne poďakovali všet-
kým + remným dobrovoľníkom, ktorí nám prišli pomôcť, a takis-
to aj nadácii Pontis za podporu našich dobrovoľníckych aktivít. 
Veľké poďakovanie patrí aj našim lokálnym koordinátorom + rem-
ných dobrovoľníkov – môjmu manželovi Jožkovi Debnárovi, Ivano-
vi Kulovi, Lucke Grigovej, Aničke Bačíkovej, Jarke Zemanovej, Kat-
ke Bullovej, manželom Holáňovcom, manželom Krišto+ čovcom, 
Lidke Ondrisovej, Anke Kuchendovej, Milanovi Hlavinovi a Pavlovi 
Belajovi za zapojenie sa do tohto verejnoprospešného projektu. 
Vďaka tomu, že sa do nášho projektu zapojilo viac koordinátorov 
z Vajnor, mohli sme sa tento rok zamerať na revitalizáciu viace-
rých lokalít. Aj napriek tomu, že spočiatku nám počasie moc ne-
prialo a časť aktivít sme museli presunúť o týždeň neskôr, máme 
veľkú radosť, že sa nám ich spolu s dobrovoľníkmi podarilo do-
končiť a zanechali sme za sebou kus dobre odvedenej roboty. Ve-
ríme, že naše zanietenie inšpiruje aj  ďalších aktívnych obyvate-
ľov, ktorí tiež majú záujem osobne prispieť k zmene svojho okolia 
k lepšiemu. 

Júnové brigády vo Vajnoroch
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Text a snímky: Ing. Václav Fekete

Začiatky organizovanej telovýchovy 
vo Vajnoroch sú primerane 
zdokumentované. Základné 
informácie sú dostupné v publikácii 
Šport vo Vajnoroch z roku 1979 
od Vojtecha Feketeho. Niektoré 
informácie sa dostali aj do knihy 
Naše Vajnory z roku 2008. Na škodu 
veci prevzaté informácie o činnosti 
neboli aktualizované za ostatných 
približne 20 rokov. Zatiaľ tiež 
chýba zhodnotenie až do súčasne 
ukončenej sezóny 2022/2023. 
Takže prikladám zopár informácií 
z obdobia 1968 až 2006, z obdobia 
spoločnej TJ Družstevník Vajnory.

Keďže, zdá sa, že som pre  mnohých 
občanov a  tiež športovcov „nezná-
me persóna“, v úvode sa predstavím. 

Volám sa Václav Fekete a  v  rokoch 1979 
až 2014 som bol predsedom TJ Družstev-
ník Vajnory. V  roku 1979 som preberal TJ 
s  futbalovým, hádzanárskym a  volejbalo-

vým oddielom. Tiež aj s odborom turistiky. 
V tomto príspevku chcem upriamiť pozor-
nosť na  funkcionárske aktivity a  dôležitú 
oblasť činnosti – ekonomiku. 
Keďže mám pokladničnú knihu od  roku 
1968, začnem týmto obdobím. V roku 1968 
mala spoločná TJ hádzanársky a  volej-
balový oddiel. Prím hrali hádzanári, kto-
rí po  úspešnej sezóne 1968/69 postúpili 
do  divízie. Volejbalisti hrali mestskú ligu. 
Tomu zodpovedalo aj  čerpanie ( nancií. 
Dotácie od  riadiaceho orgánu ČSZTV boli 
ročne na úrovni okolo 10000 Kčs. Výrazne 
podporovalo šport aj JRD Vajnory, na úrov-
ni 10 až 15 tis. Kčs ročne. V roku 1972 začal 
opätovne činnosť aj futbalový oddiel, kto-
rý sa rozpadol na začiatku 60-tych rokov. 
Ja som sa stal členom TJ ako hráč mužov 
hádzanej v tom istom roku 1972. A to hneď 
úspešne, keď sme v zimnom období postú-
pili do ( nále slovenského pohára Západo-
slovenského kraja. Musím skonštatovať, že 
v nasledujúcich rokoch som neregistroval 
činnosť výboru TJ. Vyzeralo to tak, že od-
diely fungujú samostatne. Registrujem až 
výročnú schôdzu TJ v roku 1978, keď už boli 

súčasťou TJ aj turisti na čele s učiteľkou Ho-
loubkovou. A práve turisti boli vyhodnote-
ní ako najlepší oddiel. Ešte mi utkvelo v pa-
mäti, že diskusia na schôdzi sa točila hlavne 
okolo možnosti vybudovať kolkáreň v loka-
lite pri hádzanárskom ihrisku.
Oproti roku 1972, kedy mala TJ takmer 190 
členov, klesol pred sezónou 1979/80 počet 
členov pod  hranicu 70. Príčinu som zistil 
rýchlo – oddiely sa venovali iba vlastnému 
športu, nedodávali výboru žiadne podklady, 
a preto dotácie od ČSZTV poklesli na úro-
veň z  rokov, keď sme nemali futbalistov. 
Neskôr, po zmene svojho predsedu presta-
lo podporovať šport aj JRD. Podpora špor-
tu zo strany MNV v týchto rokoch fakticky 
nefungovala. Takže pomáhali prostriedky 
získavané vlastnými členmi, hlavne z orga-
nizácií zábav. Futbalisti získavali ( nancie 
aj prenájmom ihriska. V ohrození rozpadu 
bola aj hádzaná. Keďže sme boli dobrá par-
tia a hádzaná mi už celkom išla, čo sa dalo 
robiť? Chytil som sa funkcionárskej prá-
ce a snažil aktivizovať ostatných. Pripravili 
sme schôdzu. Na počudovanie, „bitka“ bola 
o post pokladníka, keď si mnohí mysleli, že 

Deväťdesiate výročie založenia 
športového klubu vo Vajnoroch
Posledné obdobia spoločnej TJ z pohľadu predsedu

Bez podpory svojej rodiny by som v práci okolo športu tak dlho nevydržal.
Manželka Helena – tiež hádzanárska dorastenka a neskôr juniorská reprezentantka Československa v parašutizme. Viktor a Viliam – 
pôvodne futbalisti. V čase, keď sa tešili, že budú hrať spoločne v družstve dorastu, predseda FK Vajda v ťažšom období klubu dorast 
zrušil. Preto synovia prešli na hádzanú, pri ktorej aj zostali. Ako hráči aj funkcionári. V  rokoch 2006 až 2014 sme hrali spoločne 
hádzanárske súťaže za mužov Vajnor.  Nakoniec ja – pôvodne rekreačný športovec, keď som v rámci SZM robil všetky aktuálne športy. 
Potom ma kamarát Juraj Grebeči stiahol na hádzanú, pri ktorej som zostal. Ale súbežne v rámci Zväzarmu som robil aj branné a strelecké 
športy. V tejto kategórii som za rok 1985 získal ocenenie najlepší športovec kraja.

WWW.VAJNORY.SK
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ten rozhoduje o " nancovaní. Post získal fut-
balový klub, konkrétne Peter Belaj. Keďže 
aj volejbalisti sa snažili vyhnúť postu pred-
sedu, ich člen Ladislav Lelovský sa stal ta-
jomníkom. Takže post predsedu „zostal“ 
hádzanárom, a to mne. Aj som s tým počí-
tal, keďže v prípravnom období som veno-
val množstvo času analýze situácie. Aj som 
vtedy netrénoval, keďže som mal po zápase 
s Pezinkom zlomenú kľúčnu kosť.
Najprv sme jednoznačne pritlačili oddiely 
na  včasné dodávanie požadovaných správ 
výboru TJ a  následne nadriadeným orgá-
nom. Vyžadovali sme tiež účasť zástupcov 
oddielov na  výborovkách, ktoré boli raz 
mesačne. Určili sme percentuálne člene-
nie " nancií na oddiely podľa „oprávnených“ 
nákladov. Evidenciu viedol pokladník. Na zá-
klade jeho podkladov som po  celé ďalšie 
obdobia viedol evidenciu po oddieloch, ke-
ďže stále boli tlaky výborov oddielov čer-
pať viac, než im patrilo. Výbor sa postupne 
menil, spomeniem nových členov – Ing. La-
dislav Pápay, Grof Karol ml., Milan Farago, 
Marcel Srna, Ing. Silvia Žišková a Peter Ve-
rešvársky starší. Postupne sme rozširovali 
členskú základňu a počet družstiev v súťa-
žiach. Funkcionárske posty sa menili často. 
Vo funkcii zostával iba predseda. V tejto sú-
vislosti spomeniem Petra Kuchára, ktorý mi 
povedal – robíš to vynikajúco, len tak ďalej! 
Miloš Lelovský skonštatoval: „Vašo, robíš to 
tak dobre, že vo funkcii budeš až do penzie. 
Vystriedať ťa môže iba nejaký nádejný ko-
munista, ktorého tam pretlačí strana!“ Inak, 
v tomto období som podpísal aj prestup Ma-
riána Zemana, 12 ročného žiačika, do Slova-
na Bratislava. Veľký problém nastal s  JRD 
Vajnory, keď na  futbalovom ihrisku vyko-
líkoval pôdorys základu nových bytoviek! 
Ferko Grebeči prišiel za mnou, že to už je asi 
koniec futbalu. Nebol! Kolíky som vlastno-
ručne vytiahol. Trochu som sa našim stra-
níkom na MNV a  JRD povyhrážal závermi 
ostatného zjazdu KSČ a bolo po probléme – 
ihriská sa mohli rušiť až po vybudovaní no-
vého ihriska. V tom období sme chceli pre-
sunúť futbalové ihrisko do  lokality Priečne, 
ale nakoniec futbalisti už na čele s Karolom 
Grofom starším túto alternatívu zamietli.
Takže, v  rokoch 1988 a  1989 sme sa dosta-
li systematickou činnosťou s  členskou zák-
ladňou na úroveň 340 členov a 11 družstiev 
v  majstrovských súťažiach. Hlavná zmena 
bola aj v rozpočte, kde sme sa v obidvoch ro-
koch dostali nad úroveň 300 tisíc korún. Pri-
bližne 1/3 išla na činnosť a 2/3 na rekonštruk-
ciu ihrísk. Áno, čo sa týka futbalu, išlo o novú 
trávnatú plochu, tribúnu, oplotenie, lapače 
za bránami, osvetlenie, bunky, vŕtanú studňu 
so zavlažovacím zariadením a kosačkou. Je 
pravdou, že konkrétne aktivity zabezpečoval 
predseda FO Karol Grof starší prostredníc-
tvom Slovšportu, ale peniaze zabezpečil vý-
bor TJ na čele so svojím predsedom.

Podobné aktivity sa týkali aj areálu hádza-
nárskeho a  volejbalového ihriska. V  tom-
to a následnom období sme úspešne riešili 
aj predaj zmrzliny (zisk 55 000 Kčs) a neskôr 
aj zberňu Sazky – Športky. Tá sa rentovala iba 
preto, že som vybavil dotáciu na vytvorenie 
pracovného miesta. Hoci sme presvedčovali 
našich tipujúcich členov, že zisk ide na rozvoj 
našich športov, chodili do zberne Elánu, čo 
bolo o 100 metrov bližšie zo zastávky auto-
busu. Tak sme zberňu po 14 mesiacoch zruši-
li! Riešili sme aj autodopravu a prevádzkova-
nie burzy na letisku. To sa nepodarilo, ďalší 
ochotní funkcionári chýbali. Z  významných 
nových funkcionárov TJ tohto obdobia spo-
meniem hlavne Prokopa Murína.
Po rozpade socializmu nastalo najhoršie ob-
dobie. Ústredný orgán bol zrušený, dotá-
cie prestali. Obce podporovali šport rôzne, 
vo Vajnoroch v náhodnom a minimálnom re-
žime. Vo volebnom období od roku 1994 som 
úspešne kandidoval za  poslanca a  inicioval 
som vytvorenie VZN o dotáciách pre orga-
nizácie a spolky, ktoré aj po nie vydarených 
úpravách v  ďalších obdobiach úspešne fun-
guje dodnes. V  tomto období sme aj  s  Ing. 
Miroslavom Duškom riešili majetkovoprávne 
vysporiadanie pozemkov pod futbalovým ih-
riskom. Najprv som ale Mirovi musel vysvet-
liť, kde je hranica medzi kompetenciami vý-
boru TJ a výbormi klubov, lebo si myslel, že to 
všetko mám robiť ja ako dobrovoľný predse-
da TJ. Záver jeho snáh bol, že najlepšie bude 
do  toho nevŕtať, keďže okrem PD Vajnory 
tam bolo aj veľa súkromných majiteľov. Táto 
situácia trvá dodnes. Len mi prekáža, že roz-
širovanie ihriska sa deje aj na pôde súkromní-
kov, čím si vytvárame nové problémy.
V tomto období, po osamostatnení sa volej-
balistov, zostali v spoločnej TJ iba futbalový 
a hádzanársky klub. Výrazne sa redukovali 
počty družstiev v súťažiach. Oživenie nasta-

lo po tom, čo sa objavila možnosť uchádzať 
sa o 1 % z daní. Funkcionári obidvoch klubov 
ma presviedčali, že sa to neoplatí. Našiel sa 
však jeden hádzanár – Ivan Štelár, ktorý ma 
v myšlienke podporil. Tak som to pre TJ vy-
bavil a aj ďalších cca 10 rokov som zabezpe-
čoval celú agendu. U hádzanárov to pred-
stavovalo najväčší zdroj príjmov. 
V  tomto období významní funkcionári TJ: 
Grof Karol mladší, Ing. Verešvársky Peter 
mladší, Vajda Robert, Ing. Jaborek Anton.
Zlomovým rokom v  spoločnej činnosti TJ 
bol rok 2006. Po ekonomických aktivitách 
kandidáta na starostu Vajnor Ing. Jána Mrvu 
začal proces osamostatnenia sa futbalistov. 
Už v spolupráci s prevažne novými aktivis-
tami vznikol nový klub – FK CEPIT Vajnory. 
Od tohto roku fungujú všetky kluby samo-
statne. Do roku 2014 som ešte pôsobil ako 
predseda hádzanárov stále pod názvom TJ 
a  po  roku 2014 ako podpredseda. V  tom 
roku sme zmenili názov na HK Vajnory. No-
vým predsedom sa stal môj syn Viktor.

Čo dodať na záver. Snáď to, že sa možno 
niekedy dostanem k podrobnejšiemu zdo-
kumentovaniu tohto skutočne spoločné-
ho fungovania športovcov „pod jednou 
strechou“, kde jednoznačne nosnú časť 
nadstavbovej činnosti pre  všetky oddie-
ly a kluby zabezpečoval výbor TJ. Bez tej-
to činnosti by kluby určite nedokázali za-
bezpečiť vlastnú športovú činnosť. Takže, 
aj keď oslavy 90. výročia aktuálne robí fut-
balový klub, ja to vnímam ako oslavy celej 
vajnorskej telovýchovy. Napriek tomu, že 
moja " lozo" a o športe a priateľstve v ňom 
je zrejme iná ako u väčšiny bývalých aj sú-
časných funkcionárov, držím všetkým pal-
ce pri pozitívnom riešení komplikovaných 
otázok športu vo Vajnoroch v ďalších ob-
dobiach. 

Úspešná hádzanárska reprezentácia Vajnor v Dijone.
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Svätý Urban patrón 
vinohradníkov
Text: Ing. Norbert Surányi, 
vajnorský vinohradnícky Spolok Via Vitis 
Snímka: Marek Grebeči

Nuž, ako býva zvykom, hlavne u nás 
vo Vajnoroch, mosíme mat ze šec-
kého dva. Preto je aj problém roz-
líšiť Urbanov, lebo tiež boli dvaja. 
Našťastie obaja svätí. Svätý Urban 
alebo Urban I., (lat. Urbanus), bol 
17. pápežom v období ponti& ká-
tu 222 – 230. Zomrel 23. mája 230. 
Údajov o jeho živote je veľmi málo. 
O to viac o sv. Urbanovi vzniklo le-
giend. Často je zamieňaný s galským 
biskupom a patrónom vinárov, zá-
hradníkov a debnárov sv. Urbanom 
z Langres, ktorý sa líši biskupskou 
korunou. Urban z Langres (*okolo 
300, Unter-Colmier, †23. január 375, 
Langres) bol galo-románsky rímsko-
katolícky kňaz, šiesty biskup v Lan-
gres a Autun, svätec. Je patrónom 
vinárov, záhradníkov a debnárov.

Podľa legendy bol galským kňazom, 
šiestym biskupom v  Langres. Urban 
zastával úrad biskupa v Autune. Sta-

val kostoly, miestami zbúrané v predchá-
dzajúcich dobách a obracal na vieru Ger-
mánov. Sú mu pripisované tiež zázraky. 
Prenasledovaný pohanmi sa mal skryť 
za ker viniča. Preto býva často vyobraze-

ný s hroznom alebo s vetvou vínnej révy 
v ruke. Z rovnakého dôvodu je tiež pova-
žovaný za patróna vinárov, hoci táto funk-
cia je často nesprávne prisúdená svätému 
pápežovi Urbanovi I., ktorého sviatok sa 
slávi 25. mája.

Včil už máme alebo možno i nemáme jas-
no, ktorému Urbanovi vzdávame hold 25. 
mája, ale nám vinárom vyhovuje priazeň 
oboch. Však prečo nemať svätých dvoch, 

čo nám budú pomáhať. Preto sme pod-
ľa nášho skromného úsudku usporiadali 
slávnosť „na Urbana v Širokém“ kde sme si 
uctili oboch svätých Urbanov a v slávnost-
nej atmosfére so slovami otca Jozefa po-
žehnali naše vinohrady a na chvíľku sa po-
norili do liturgií spätých s týmto sviatkom.

Svätý Urban nám pomohol s tromi „zmrz-
líkmi“, ba dokonca aj Žo+ a nás obišla. Tak 
prečo nevystrojiť rovno parádu vo  vino-
hradoch. Stany sme postavili, ba aj mu-
zikantov a  folkloristov zo  spolku okráš-
ľovacieho prizvali. Zdenka nám parádnu 
„, zulovicu“ navarila, vinári tie najlepšie 
moky zo  svojich pivníc ponalievali. A aby 
sme neboli len takí staromódni, aj nejaké 
bigbíty nám Jirka so svojou kapelou povy-
hrával. Mestská časť Vajnory nás tiež pod-
porila v tejto našej aktivite a prisľúbili nám 
podporu v našich činnostiach. A  tak nám 
bolo veselo až do  večera. Ako býva zvy-
kom, odovzdali sme si skúsenosti z minulé-
ho roka, prediskutovali veci, ktoré nás omí-
najú, určili ciele, ktoré chceme dosiahnuť. 

Veď na to sú tie naše akcie určené, aby sme 
sa do ďalších nápadov s pomocou dobrých 
ľudí s radosťou pustili. A keď nám pri tom 
aj tí svätí pomôžu, bude sa nám praco-
vať ľahšie. Len ten koťuha Medard sa nám 
do toho tento rok priplietol. Nuž, nalejeme 
aj jemu, nech mu to tento rok nekvapká.
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Vo Vajnoroch sa darí aj sovám
Text: redakcia Snímka: Roman Fekete

K našej dedine v meste patrí aj bio-
logická rozmanitosť, ktorú by sme 
v tesnom susedstve veľkomesta mno-
hí ani nečakali. Nedávno sa nám tu 
napríklad usídlila sovia rodinka, kon-
krétne myšiarka ušatá. Ich nádherné 
fotogra& e nám poslal pán Roman Fe-
kete, ktorému ďakujeme za zaslanie.

Tieto sovičky okrem toho, že sú to 
krásne živočíchy, sú aj nesmierne 
užitočné pre prírodu a  v krajine zo-

hrávajú dôležitú úlohu. Živia sa drobnými 
hlodavcami, vrátane škodcov poľnohospo-
dárskych plodín, čím pomáhajú udržiavať 
ich populáciu v  rovnováhe. Myšiarka uša-
tá je stredne veľký druh sovy z  čeľade so-
vovitých. Sú hnedého a čierneho sfarbenia 
s  charakteristickým predĺženým operením 
okolo ušných otvorov, vďaka ktorému zís-
kal svoj názov v mnohých svetových jazy-
koch. Obýva všetky kontinenty severnej po-

logule a izolovane sa vyskytuje aj v Afrike. Je 
aktívna za súmraku a v noci, v zime cez deň, 
pritom sa často zdržiava v menších skupi-
nách. Okrem hlodavcov požiera aj iné cicav-

ce, menšie druhy vtákov a hmyz. Na hniez-
denie využíva najčastejšie opustené hniezda 
krkavcovitých vtákov.

Uvítanie do života 21. 6. 2023

Deti sú nádherné stvoreniatka.
Očkami zvedavo hľadia do sveta
a vidia v ňom všetko to,
čo sa nám veľkým už stratilo.
Dávno-pradávno sa nám to ukrylo
za vysoký kopec dospelosti.

Text: Soňa Molnárová

V  ľudskom živote sú významné chví-
le, na  ktoré si človek často spomína, 
ku ktorým sa s radosťou vracia. Jednou 

z najradostnejších chvíľ je narodenie dieťaťa. 

Zbor pre občianske záležitosti pripravil 21. 
júna Slávnosť uvítania do  života pre ma-
lých Vajnorákov, ktorých mená sú zapísa-
né v Pamätnej knihe. Pri pohľade na svoje 
dieťatko, ktoré držali v náručí, vyžarovalo 
z tvárí rodičov nevýslovné šťastie.

Malých kamarátov prišli pozdraviť deti z fol-
klórneho súboru PODOBENKA z  Vajnor – 
s pásmom piesní a  tancov, ktoré nacvičili 
pod vedením pani Gabriely Zemanovej. 

Našim najmladším Vajnorákom želám, aby 
boli s  láskou vychovávaní, aby k nim boli 
ľudia láskaví, pretože k tomu, aby vyrástli 
v človeka, čo sa vie postaviť životným pre-
kážkam čelom a neuhýbať im, k tomu všet-
kému navôkol nevyhnutne potrebujú lás-
ku. Potrebujú poznať úprimný ľudský cit 
od svojich najbližších, od mamy a otecka. 

Rodičom želám, aby mali pri výchove svo-
jich detí veľa trpezlivosti a aby spolu s nimi 
prežívali len samé jasné, slnečné a šťastné 
dni.

VITAJTE, MALÍ VAJNORÁCI
Michal Páleník, 1. december 2022
Nina Kopuničová, 7. december 2022
Vanda Schusterová, 14. december 2022
Matias Vykydal, 20. december 2022
Gabriel Černey, 28. december 2022
Adam Kohút, 6. marec 2023
Nina Hudecová, 11. február 2023
Karolína Kleštincová, 17. apríl 2023
Peter Konečný, 5. máj 2023
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Stavanie mája

Detským smiechom a radosťou sme si pripomenuli MDD

Text: Anna Bednáriková, Božena Zemešová Snímky: archív

Ako každoročne, aj tento rok sme 
koncom apríla pripravovali veniec 
na máju. V predvečer 1. mája sme 
v humne ľudového domu vyzdobili  
farebnými stuhami veniec a na 
vysoký, štíhly, kôry zbavený strom 
sme priviazali máju.

Hasičskému zboru z Ivánky pri Dunaji, 
miestnemu spolku Podobenka, pra-
covníkom miestneho úradu a ďal-

ším, ktorí nám ochotne pomohli máju po-
staviť, srdečne ďakujeme.
Vajnorský Okrášľovací spolok pri tejto prí-
ležitosti zaspieval pásmo piesní a tancov s 

májovou tematikou a podľa odozvy obe-
censtva veríme, že vystúpenie sa vydarilo 
a mája sa za výdatného potlesku postavila 
na čestné miesto v Parku pod lipami.

Najbližšie vystúpenia: Dožinky a Hody
Tešíme sa na Vás, priatelia!

Text: redakcia Snímky: Iveta Sušková

Na začiatku júna sme na detskom ih-
risku Koniarkova oslávili sviatok na-
šich najmenších ratolestí – Medzi-

národný deň detí. Deti čakalo množstvo 
atrakcií, mohli si vyskúšať skákací hrad, po-
zrieť zaujímavú výstavu zvieratiek, ktorú 

pripravili vajnorskí chovatelia. Deti si vy-
skúšali šťastie aj v obľúbenej detskej tom-
bole. Súťaže pre deti si pripravili aj naši 
skauti zo 110. zboru Vajnory. Deti si spoloč-
ne s nimi mohli vyskúšať napríklad lanovku 
v korune stromov. 

„Deň detí nie je obyčajným sviatkom. Na 
naše deti musíme myslieť neustále. Ony sú 
našou budúcnosťou a je dôležité, aký svet 
im zanecháme. Snažme sa o to všetci spo-
ločne“, povedal starosta mestskej časti 
Bratislava-Vajnory Michal Vlček.

WWW.VAJNORY.SK
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Púte Vajnorákov do Svätej zeme

Výlet vajnorských dôchodcov do Rakúska

Snímky: archív

V mesiacoch apríli a máj navštívili farníci z Vajnor Svätú zem. 
Púte, ktoré  viedol miestny pán farár Jozef Kováčik, sa pre 
veľký záujem uskutočnili v dvoch turnusoch – každý po 48 

účastníkov. Navštívili najznámwejšie pútnické miesta spojené so 
životom Ježiša Krista - miesto jeho počatia v Nazarete, jeho na-
rodenia v Betleheme i miesta spojené s jeho ukrižovaním a zmŕt-
vychvstaním v Jeruzaleme. Poznávanie miest spojených so Sta-
rým i Novým Zákonom ich zaviedlo aj k rieke Jordán, k Mŕtvemu 

moru, k najstaršiemu osídlenému mestu na svete Jerichu, ku Ge-
nezaretskému jazeru v Galilei, do Kány Galilejskej, kde si viacerí 
manželia obnovili svoje manželské sľuby, ale aj na Olivovú horu, 
do Getsemanskej záhrady i na Horu Sion do Večerada. Prežili tak 
atmosféru spojenú s biblickými dejinami a spoznali kultúry mo-
noteistických náboženstiev - kresťanstva, judaizmu a  islamu. Na 
budúci rok plánujú farníci spojiť púť do Izraela a Palestíny  s náv-
števou Jordánska.

Text: Ján Krišto) č Snímka: archív

V mesiaci júni sme sa – členovia Základnej organizácie 
Jednoty dôchodcov Slovenska (ZO JDS) - vybrali 
autobusom kúsok za naše hranice  s našou obľúbenou 
cestovnou kanceláriou k južným susedom do Rakúska.

Naša prvá zastávka  bola v prekrásnom meste Eisenstadt, 
ktoré je hlavným mestom spolkovej krajiny Burgenland. 
Nachádza sa len hodinu jazdy od Bratislavy.  Eisenstadt  je 

historicky zaujímavé mesto, v ktorom sa našli pozostatky z doby  
halštatskej, ako aj rímske osídla. Mesto malo niekoľko majiteľov, 
najprv to bol rod Habsburgovcov a neskôr patrilo rodu Esterházy-
ovcov. Medzi najznámejšie osobnosti kultúrneho života, ktoré žili 
a tvorili v meste, bol rakúsky hudobný skladateľ Johan Nepomuk 
Hummel a hudobný skladateľ Joseph Haydn. Na svojich cestách sa 
tu zastavili velikáni svojej doby Ludwig van Beethoven a Franz Liszt. 
Pozreli sme sa do paláca, kde títo umelci tvorili a koncertovali.

Po návšteve paláca sme sa s našou sprievodkyňou oboznámili s ďal-
šími zaujímavými historickými pamiatkami v meste. Potom nasle-
dovalo osobné voľno a čas na obedík alebo kávičku s koláčikom.

Po obede sme sa presunuli do malebného mestečka Rust, ktoré 
leží na brehu Neziderského jazera. Je známe nielen svojimi vína-
mi, ale aj zvláštnou atrakciou, a to sú hniezda bocianov, ktoré sú 
takmer na každom komíne. Doslova sme chodili s vytočenými
hlavami, aby sme sa vynadívali na túto krásnu a zaujímavú scené-

riu súžitia človeka s prírodou. Aj týmto mestečkom nás sprevádza-
la naša milá pani sprievodkyňa. Videli sme prekrásne a udržiava-
né meštianske domy a ochutnali sme dobré vínko. Poprechádzali 
sme  sa po brehu Neziderského jazera s výhľadom na nespočetné 
množstvo plachetníc.
S úžasnými a nezabudnuteľnými pocitmi sme sa vo večerných ho-
dinách šťastne vrátili domov. Poďakovanie patrí našim organizá-
torom výletu, predsedovi ZO JDS vo Vajnoroch Jankovi Krišto) čo-
vi a jeho manželke Vierke.

Ďakujeme. Účastníci výletu.
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Text: Miestny úrad Bratislava-Vajnory
Snímky: archív

V súvislosti s problematikou 
lokality Nemeckej doliny sa šíria 
rôzne informácie o skorom napojení 
na infraštruktúru a dopravnú 
sieť v lokalite, vrátane údajného 
začatia výstavby. Nakoľko 
ide o rozsiahlu a komplexnú 
problematiku a Miestny úrad 
Bratislava–Vajnory dostáva 
množstvo otázok od občanov, 
prinášame otázky a odpovede 
na tie najčastejšie. Považujeme tiež 
za dôležité upozorniť, že samotná 
mestská časť nevlastní v lokalite 
žiadnu nehnuteľnosť. Vzhľadom 
na zložitosť celej záležitosti ani pri 
najlepšej vôli skutočne nevieme 
odhadnúť termín začatia výstavby 
rodinných domov, ale v blízkej dobe 
to určite nebude.

›   V realitných inzerátoch sa zjavuje in-
formácia, že infraštruktúru (inžinier-
-ske siete a dopravnú sieť) v lokali-
te Nemecká dolina (Koncové) postaví 
mestská časť Vajnory do  konca roka 
2023. Je to naozaj tak?

Nie je to pravda. Je to zavádzajúca a ne-
pravdivá informácia. Mestská časť Brati-
slava–Vajnory nevlastní v lokalite žiadnu 
nehnuteľnosť a nemá v tejto chvíli žiad-
ne % nančné zdroje na  pokrytie nákladov 
na  vybudovanie akejkoľvek infraštruk-tú-
ry, vrátane cestnej siete tak rozsiahleho 
územia. Ani v iných lokalitách nie je známa 
prax, aby mestská časť investovala do vy-
budovania novej infraštruktúry na súkrom-
ných pozemkoch.
 
›  Kto bude teda budovať siete a cesty 

v tomto území?
Tak ako tomu bolo aj v iných nových loka-
litách vo Vajnoroch, budú to vlastníci po-
zemkov, či už jednotlivci alebo vlastníci 
väčšieho územia.

›  Nachádzajú sa v súčasnosti v lokali-
te Nemecká dolina stavebné pozemky 
a miestne cesty, na ktoré by sa budúci 
stavebníci mohli pripojiť?

Ukončením jednoduchých pozemkových 
úprav sa pozemky registra „E“ pretransfor-
movali do  registra „C“ a zapísali sa do ka-
tastra nehnuteľností na konkrétnych vlast-
níkov. Pozemky sa týmto zápisom nestávajú 
stavebnými pozemkami. Aby sa stali staveb-
nými pozemkami, je potrebné k nim vybu-
dovať cesty, infraštruktúru. 

›  Ak by som chcel v lokalite stavať rodin-
ný dom, kedy by to bolo naozaj reálne?

To je veľmi zložitá otázka, nakoľko nevie-
me odhadnúť termín možného začatia vý-
stavby rodinných domov. Môžeme sa však 
pokúsiť vysvetliť proces, ktorý musí pre-
behnúť pred  vydaním akéhokoľvek sta-
vebného povolenia na  rodinný dom: Celá 
lokalita Nemecká dolina (Koncové) musí 
byť koncepčne vyriešená minimálne urba-
nistickou štúdiou tak, aby bolo jasné, kde 
budú umiestnené jednotlivé stavebné ob-
jekty vrátane inžinierskych sietí (vodovod, 
kanalizácia, dažďová kanalizácia, elektric-
ké vedenia, trafostanice, plynové zaria-
denia, telekomunikačné rozvody, verej-
né osvetlenie…), dopravnej infraštruktúry 
(miestne cesty, cesty pre MHD, chodníky, 
cyklochodníky, statická doprava…), aká 
bude uličná a stavebná čiara v jednotlivých 

Problematika Nemeckej 
doliny – otázky a odpovede
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uliciach a pre jednotlivé objekty, kde bude 
umiestnená a ktoré pozemky budú urče-
né pre umiestnenie občianskej vybavenos-
ti (obchod, služby, ambulancie, školstvo…) 
verejnej zelene, ihrísk, športovísk.

Po odsúhlasení minimálne urbanistickej 
štúdie je potrebné pre  umiestnenie sta-
vieb, predovšetkým inžinierskych sietí 
a dopravnej sietí, vypracovať dokumentá-
ciu pre územné rozhodnutie. Predpokladá-
me, že dokumentácie pre ÚR budú vypra-
covávané postupne po menších lokalitách, 
prípadne uliciach tak, ako sa budúci in-
vestori dajú dokopy. Taktiež budeme trvať 
na  etapizácii výstavby, t.j. menšie územ-
né celky sa budú môcť napojiť postupne 
na  seba „salámovou metódou“, a na tom, 
aby v každej takejto menšej lokalitke bola 
verejná vybavenosť (napríklad ihrisko či ve-
rejná zeleň, služby…)

Po vydaní územného rozhodnutia je mož-
né vydávať stavebné povolenia na  jednot-
livé stavebné objekty. 

›  Ak nemôžem začať stavať v krátkej bu-
dúcnosti, môžem pozemok užívať ako 
záhradu a oplotiť si ho?

Áno, pozemok je možné užívať ako záhra-
du na pestovanie, ale oplotiť ho za súčas-
ného stavu nie je možné. Podľa stavebného 
zákona nie je možné pozemok oplotiť, ak 
na pozemku neexistuje žiadna hlavná stav-
ba, ku ktorej by oplotenie plnilo doplnko-
vú funkciu. Čo je stavba, je uvedené v § 43 
platného stavebného zákona.

›  Je možné dotiahnuť siete k pozemku 
aj individuálne?

Nie je to možné. V území je nutné vybu-
dovať najskôr kostrovú infraštruktúru, 
na ktorú sa budú napájať jednotlivé rodin-
né domy.

›  Nebudem musieť v budúcnosti „daro-
vať“ časť svojho pozemku na  žiadne 
chodníky alebo cestu?

Vlastníctvo nehnuteľností (pozemkov) je 
nedotknuteľné. Zároveň platí, že ak chcú 
vlastníci pozemkov z nich mať stavebné 
pozemky, je potrebné vybudovať prístu-
pové cesty a infraštruktúru a  jediný spô-
sob ako to dosiahnuť je, že vlastníci budú 
musieť vzájomnou dohodu prispieť na tie-
to priestory. V opačnom prípade na  tých-
to pozemkoch nebude možné stavať a po-
zemky budú môcť slúžiť len na záhrady.

›  Čo v prípade, ak územný plán určuje 
na  mojom pozemku občiansku vyba-
-venosť a ja by som chcel stavať rodin-
ný dom?

Stavebný úrad sa pri povoľovaní sta-
vieb striktne riadi dodržiavaním platného 
územného plánu Hlavného mesta SR Bra-
tislavy. Ak je pozemok určený na  výstav-
bu občianskej vybavenosti, nie je možné 
na ňom povoliť rodinný dom. 

›  Čo v prípade, ak mestská časť bude tr-
vať na tom, že každý menší úsek, men-
šia lokalitka v území bude musieť mať 
verejnú zeleň alebo parčík, či ihrisko? 

Je na rokovaní jednotlivých vlastníkov po-
zemkov a mestskej časti, kde a za akých 

podmienok sa v budúcnosti takýto verej-
ný priestor navrhne. Mestská časť považu-
je za dôležité prihliadať na Nemeckú doli-
nu vcelku tak, aby plnila verejnú funkciu 
pre všetkých.

Denné letné 
tábory

Naše občianske združenie „Klub 
rodičov a detí Vajnory“ sa ve-
nuje organizovaniu denných 

letných táborov už od roku 2012. 
Vytvorením priestoru na zmyslupl-
né trávenie voľného času detí počas 
prázdnin chceme pomôcť rodičom, 
ktorí nemajú dostatok dovolen-
ky na to, aby zostali s deťmi po celý 
čas doma. Aj tento rok sme pre deti 
v priestoroch nášho rodinného cen-
tra v Klubovni so záhradou pripravi-
li pod dohľadom skúsených animá-
torov dni plné hier a zábavy. V rámci 
programu si deti zašportujú, zasúťa-
žia, zapoja sa do tvorivých dielní, na-
učia sa loviť ryby, navštívia skákací 
svet a  nebude chýbať ani obľúbená 
bublinová šou, či hľadanie stratené-
ho pokladu.

Prihlášky na tábory nájdete na:
www.klubrodicovvajnory.sk
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Oslavovali sme krásny Deň matiek

EDUdrama jún 2023

Divadielko o prírode

Text: Jana Osvaldíková, ZŠ s MŠ sv. Jána Pavla II.
Snímka: archív školy

Druhá májová nedeľa sa nesie v znamení vďaky našim 
mamičkám za ich obetavú prácu, ktorú pre nás robia. 

Už tradične Miestny úrad Vajnory usporadúva popoludňajší 
program zložený z  čísel jednotlivých škôl a  škôlok. Tento 
rok sme prispeli básňou pre mamičky, divadielkom o troch 

prasiatkach a tanečným vystúpením. Šikovnosť a tvorivosť našich 
detí (s podporou pani vychovávateliek) potešila všetky mamičky, 
babičky, prababičky i krstné mamy.

V našej škole sme pokračovali v štýle, ktorý začal minulý rok. Te-
locvičňa sa v stredu 17. mája premenila na jednu veľkú herňu spo-
ločenských hier.
Pracovníci * rmy, ktorí hry priniesli, sa premenili na chodiace ná-
vody a každému ochotne porozprávali, ako ktorú hru hrať. Vedo-
mostné, postrehové, ale aj krásne bláznivé hry spríjemnili popo-
ludnie všetkým, ktorí prišli.

Čo nás veľmi potešilo, bol fakt, že sme museli dopĺňať stoly a la-
vice, aby si každý našiel to správne hracie miesto. Zaujatosť hrou, 
úsmevy na tvári či výbuchy smiechu boli signálom, že je všetko 
tak, ako má byť. A tiež aj znak víťazov. Tými boli všetci, ktorí sa 
bavili a bolo im spolu dobre.

Text: Jana Osvaldíková, ZŠ s MŠ sv. Jána Pavla II.
Snímka: archív školy

Už sa vám niekedy stalo, že ste sa ocitli uprostred príbe-
hu? Žiakom prvého a aj niektorým z druhého stupňa sa to 
podarilo (tí ostatní budú mať možnosť na jeseň). 

Vstúpiť do príbehu a zažiť si niektoré časti na vlastnej koži 
sprostredkovali úžasní ľudia vystupujúci pod názvom 
EDUdrama. Naši žiaci mali možnosť stať sa hradom a zažiť 

si jeho premeny v  čase, znázorniť, čo asi robilo zbojnícke dieťa 
(Ronja) počas roka v lese, porozmýšľať, ako zahrať človeka, ktorý 
má pocit, že nikam nepatrí, zahrať si múdreho koňa a jeho ústa-
mi povedať svoju radu. S veľrybou Grétkou sa naučiť, že odpadky 
nepatria do prírody a ako správne triediť odpad, s pánom Dobšin-
ským si zažiť niektoré časti rozprávok (ako sa asi putovalo tomu 
Janovi, keď pršalo, pražilo slnko) či sa preniesť na planétu Mars 
a zažiť nepochopenie spolužiakov a pokúsiť sa nájsť o kúsok lepší 
spôsob, ako prijať niekoho, kto je iný.

To sú len zlomky toho, čo ponúkajú príbehy ukryté v knihách tým, 
ktorí sa do ich deja nechajú vtiahnuť šikovnými ľuďmi. Do príbe-
hu sa však dá vstúpiť aj inak. Stačí otvoriť knihu a začítať sa. A ak 
máte problém nájsť vhodnú knihu, zastavte sa v knižnici a požia-
dajte o radu. Trebárs aj v tej naše vajnorskej…

Text: Eva Slepčanová, učiteľka v MŠ sv. Jána Pavla II., Vajnory
Snímka: archív školy

Ako sa postarať o prírodu a chrániť les nám poučným a zá-
bavným spôsobom prišli predviesť Peťa a Peťo z divadielka 
Fí. Aktívnym zapojením sa do predstavenia si deti osvojili 

princípystarostlivosti o prírodu, zažili kopec zábavy a odniesli si 
aj nálepku na pamiatku.

Ďakujeme hercom z divadielka Fí za náučné a pekné predstavenie.
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Účelové cvičenie

Text: Tatiana Ilavská, ZŠ s MŠ sv. Jána Pavla II.
Snímky: archív školy

Aj tento rok si žiaci druhého stupňa mohli zvoliť svoj 
vlastný smer. Štyri trasy – štyri možnosti. Deň pred 
absolvovaním vybraných trás si zopakovali pravidlá 
poskytovania prvej pomoci. Týmto by sme sa chceli 
veľmi pekne poďakovať pani Zemanovej, ktorá našim 
žiakom ochotne im vysvetlila tie najdôležitejšie 
zásady.

Trasa Kamzík – Železná studienka ponúkla menej náročnú 
turistiku. Spev vtáčikov nám spríjemnil prechádzku lesom 
cez Kamzík až po Železnú studienku. Keďže táto lokalita po-

núka množstvo športových aktivít, žiaci si zahrali futbal a na ) t-
nes zostave si mohli „otestovať svoju kondičku.“

Milovníci kvetín sa vybrali do Botanickej záhrady. Pozorovali jedi-
nečné rastliny, ktoré len tak neuvidia. Následne sa kroky detí vy-
brali objavovať krásu historického centra nášho mesta.
„Opekačka“ prilákala skupinku gurmánov na Kačín. Lesnou ces-
tou ich ponaháňali komáre, ale v  lese si užívali príjemné chvíle 
s loptou, na hojdačkách a preliezačkách. Opiekli si špekáčiky, ze-
leninu a, samozrejme, nesmel chýbať marshmallows.
Posledná skupinka sa vybrala do obľúbených Malých Karpát. Puto-
vali dolinou na Mahrovu búdu. Po malom občerstvení pokračova-
li na Biely kríž, kde sa žiaci naučili pracovať s mapou a kompasom. 
Deti šikovne určovali polohy rôznych bodov a vyznačovali trasu, 
ktorá bola pred nimi. Spiatočná cesta smerovala k Pustému kosto-
líku. Unavení, obohatení o krásne zážitky sa vrátili späť do Vajnor.

Žiakov chválime za vzorné správanie a tešíme sa na nové zážitky... 
O rok!

Text: Jana Osvaldíková, ZŠ s MŠ sv. Jána Pavla II.
Snímka: archív školy

Čo znamená ŠvP? Mohlo by to byť: špunti v príbehu; 
šašo v pralese; šiška v plechovke

Nie! Väčšine je jasné, že sa jedná o školu v prírode. Tento rok 
sme si ju užili s tretiakmi a štvrtákmi. A nešli sme hoci kam! 
My sme sa vybrali rovno do jediného detského kráľovstva, 

ktoré sa dočasne usídlilo na Donovaloch.

Ku kráľovstvu patrí kráľ a kráľovná, ale aj dvorania a kráľovské re-
meslá. A tie si deti užili! Vozenie na koníkovi, hádzanie šipiek, strie-
ľanie z luku, futbal, výroba papierových kvetov, pingpong a výro-
ba šperkov z korálikov. Do toho divadielka v Habakukoch a nákup 
v obchode „kurník šopa senter“, hra na medveďa (stala sa našou 
hrou číslo 1 – vďaka za ňu, Emilka), tancovanie na chodbe, upra-
tovanie izieb (žiaľ, toto sa veľmi nedarilo) a tiež učenie (však štvr-
táci?) vypĺňali každú časť dňa. No a večer mali niektorí možnosť 
pomaľovať pani učiteľky Moniku a Emilku, vyskúšať si svoj odhad 
a šikovnosť v typovačke či vyskákať sa pri veselých tancoch.

Naša družina Vajnorské medvede sa hrdo a úspešne zhostila všet-
kých úloh. Takže ŠvP by sme mohli vysvetliť aj ako „šikovné vy-
mýšľavé potvorky“

ŠvP na Donovaloch
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Dotazník obyvateľov Vajnor na získanie informácií 
pre spracovanie Programu hospodárskeho rozvoja 
a sociálneho rozvoja mestskej časti

Cieľom dotazníka je zistiť potreby občanov v jednotlivých oblas-
tiach ich života. Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho 
rozvoja pomôže zlepšiť rozvoj, rozšíriť ponuku a kvalitu služieb 
zabezpečovaných mestskou časťou a  inými poskytovateľmi, 
zlepšiť kvalitu technickej infraštruktúry, odpadového hospo-
dárstva, dopravnej infraštruktúry, životného prostredia, atď. 

Ďakujeme za Váš čas a ochotu pri vyjadrení názoru na predmet-
nú oblasť. Dotazník je anonymný. Pri vypĺňaní voľte odpovede 
tak, aby čo najviac zodpovedali Vašim predstavám. Otázky by mali 

inšpirovať k prijatiu opatrení za účelom zvýšenia kvality služieb 
a prostredia v ktorom žijete.

Dotazníkový zber bude prebiehať do 17. júla 2023. Môžete ho 
odovzdať v tlačenej verzii do schránky nachádzajúcej sa pred bu-
dovou miestneho úradu, poštou na  adresu Miestneho úradu 
mestskej časti Bratislava–Vajnory, Roľnícka 109, 831 07  Bratislava. 

Pre vyplnenie dotazníka online formou navštívte webovú 
stránku www.vajnory.sk

Ktoré sú podľa Vás hlavné výhody mestskej časti? (Vyberte 3–5 možností a uveďte ďalšie)

� množstvo kultúrno-historických atrakcií v mestskej časti 
� organizovanie významných podujatí
� kvalita životného prostredia     
� možnosti pre športové aktivity obyvateľov
� významné postavenie mestskej časti v regióne 
� bohatý kultúrny a spoločenský život
� činnosť vzdelávacích inštitúcií,    
� práca s deťmi a mládežou
� potenciál rozvoja pre cestovný ruch
� výhodná poloha 

Ktorú lokalitu mestskej časti by ste odporúčali pre rozvoj:

Individuálnej bytovej výstavby:  ...........................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Hromadnej bytovej výstavby:  ................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Vzdelávania:  ........................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Športovej infraštruktúry:  ..............................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Zdravotníckych služieb:  ...................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Kultúrnej infraštruktúry:  ...............................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Cestového ruchu (a v akej oblasti):  ...............................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Oddychových zón:  ....................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Pamiatkových zón:  ...................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Priemyselnej výroby:  ............................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Nákupnej zóny:  ..............................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

S ktorými oblasťami ste vo Vašej mestskej časti najmenej spokojný:

� Ekonomika – podnik. prostredie, komerčné služby/výroba
� Doprava a komunikácie
� Technická infraštruktúra
� Odpadové hospodárstvo
� Životné prostredie
� Sociálna oblasť
� Zdravotníctvo
� Školstvo

� Šport
� Kultúra
� Propagácia
� Cestovný ruch
� Administratíva – činnosť miestneho úradu
� Bezpečnosť
� Informatizácia mestskej časti

ZÁKLADNÉ ÚDAJE

POHLAVIE: � žena � muž
VEK: � do 18 � 18 do 24  � 25 – 49 � 50 – 60  � nad 60 � nad 70
DOSIAHNUTÉ VZDELANIE:  � bez vzdelania � základné vzdelanie � stredné bez maturity
 � stred. s maturitou � vysokošk. I stupňa � vysokoškolské II. a III. stupňa 

WWW.VAJNORY.SK
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S ČÍM STE VO VAŠEJ MESTSKEJ ČASTI NESPOKOJNÝ A ČO V MESTSKEJ ČASTI CHÝBA, ČO JE NUTNÉ 
V JEDNOTLIVÝCH OBLASTIACH USKUTOČNIŤ V PRIEBEHU NASLEDUJÚCEHO 10- ROČNÉHO OBDOBIA:

1.   Hospodárstvo v mestskej časti (platené služby, vybavenosť predajňami, kaderníctva, opravy obuvi, drobná výroba,…)
S čím nie ste v tejto oblasti spokojný(á)? Vaše návrhy na zlepšenie:

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

2.  Technické infraštruktúry – siete (kanalizácia, vodovod, plyno( kácia, elektrické siete, tepelné hospodárstvo,…)
S čím nie ste v tejto oblasti spokojný(á)? Vaše návrhy na zlepšenie:

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

3.  Miestne komunikácie (miestne a štátne komunikácie, parkovacie plochy, chodníky, dopravné značenia, údržba,…)
S čím nie ste v tejto oblasti spokojný(á)? Vaše návrhy na zlepšenie:

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

4.  Životného prostredia (oddychové zóny v mestskej časti, okrasná a izolačná zeleň, korytá vodných tokov, ovzdušie, 
čistota vodných tokov,…)
S čím nie ste v tejto oblasti spokojný(á)? Vaše návrhy na zlepšenie:

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

5.  Cestovný ruch (ubytovacie kapacity, stravovacie kapacity, turistické atraktivity, športová infraštruktúra,…)
S čím nie ste v tejto oblasti spokojný(á)? Vaše návrhy na zlepšenie:

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

6.  Telekomunikačné a informačné služby (pripojenie na internet, dostupnosť signálu mobilných operátorov, verejné 
prístupové body, vzdelávanie v oblasti používania PC,…) 
S čím nie ste v tejto oblasti spokojný(á)? Vaše návrhy na zlepšenie:

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

7.  Administratíva (kvalita služieb miestneho úradu, ponuka služieb, starostlivosť o územie, plánovanie, územný rozvoj…) 
S čím nie ste v tejto oblasti spokojný(á)? Vaše návrhy na zlepšenie:

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

......................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................................

Ďakujem Vám za čas a ochotu pri vypĺňaní dotazníka.
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Turnaj o pohár starostu Rače
Text: Mgr. Naďa Horváthová
Snímka: archív školy

Dňa 2. júna 2023 sa 16 žiakov z našej školy zúčastni-
lo stolnotenisového turnaja, kde bojovali o "pohár sta-
rostu MČ Rača". 

Dejiskom turnaja bola najväčšia stolnotenisová hala na Slo-
vensku v Rači. Naši žiaci boli mimoriadne úspešní. Zúčastni-
li sme sa 3 kategórií a v každej z nich sme získali zlato. 

V kategórii mladších žiakov  sa najviac darilo  Jakubovi Eliášovi, 
ktorý si vo ' nále po veľkom boji poradil so svojím bratom Mate-
jom. Na bronzových priečkach sa umiestnili Matej Škodler a Adam 
Vlček.  V kategórii starších žiačok sa z našej školy súťaže zúčast-
nila len Michaela Zemanová, ktorá zaknihovala zlato veľmi skúse-
ným spôsobom rovnako ako  minulý rok.  
Najväčšia konkurencia bola medzi staršími žiakmi, kde súťažilo 
až 24 športovcov. Bojovným výkonom si zabezpečili postup zo 
skupín Marco Korček a Werner Marenčík, kde sa ich cesta však 

skončila.  Najlepšie sa darilo Pavlovi Marcinovi-Humenníkovi, kto-
rý sa predral až do ' nále, kde získal najcennejší kov.
Všetci zúčastnení si nielen dobre zahrali, ale počas turnaja mohli 
sledovať profesionálny tréning našej slovenskej stolnotenisovej 
reprezentácie.
Úspešným športovcom gratulujeme!

K ochrane životného prostredia treba viesť 
naše deti od malička

Deň detí netradične

Text: redakcia
Snímka: archív školy

Začiatkom mája v Základnej škole Kata-
ríny Bruderovej pripravili naši šikovní 
vajnorskí žiaci krásnu výstavku a pú-

tavé prezentácie venované Dňu Zeme. Na 
výstavke sa zúčastnili aj starosta mestskej 
časti Bratislava–Vajnory Michal Vlčeka a vi-
cestarostka Soňa Molnárová. „Životné pro-
stredie je to najdôležitejšie, čo na našej pla-
néte máme, a jeho ochrana sa začína od 
tých najmenších skutkov, ktoré môžeme vo 
svojom okolí urobiť. Jednou z nich je viesť k 
nemu naše deti. A vo Vajnoroch to, samozrej-
me, robíme“, povedal starosta Michal Vlček.

Zástupcovia mestskej časti si so záujmom 
pozreli prezentáciu žiakov venovanú naprí-
klad topeniu ľadovcov, oceánom a nebez-
pečenstvu klimatickej zmeny. Malí Vajnorá-
ci pripravili aj pútavé nástenky a výstavky 
venované vode, včeličkám, spoločenstvu 
mravcov, pôde, bylinkám, vitamínom. Upo-
zornili aj na negatívne javy, ako je fajčenie 
alebo nadmerný rybolov.

Pedagógom zo ZŠ Kataríny Bruderovej 
patrí obrovská vďaka za to, že vedú žiakov 
takouto kreatívnou a veľmi podnetnou for-
mou k starostlivosti o svoje okolie a život-
né prostredie. 

Text: PaedDr. Ivona Hološová, PhD.
Snímka: archív školy

Pri príležitosti Dňa detí si žiacky škol-
ský parlament ZŠ K. Brúderovej pri-
pravil netradičnú aktivitu – out' t, 

a  to prísť do  školy oblečený v  pyžame. 
Tento pyžamový deň sa stretol s  veľkým 
ohlasom a prijatím najmä u žiakov prvého 
stupňa, ktorí sa tomuto nápadu veľmi po-
tešili.  Nočné úbory priniesli 31. mája dobrú 
a usmievavú náladu a spestrili deťom a uči-
teľom záver školského rok…
Veľká celoškolská aktivita ku Dňu detí sa 
bude konať 28. 6. pod názvom Farebný 
deň, ktorý sa ponesie v duchu súťaží, zába-
vy, hudby a hier. 
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Ako sa správať na ceste?

Knižky v parku na Deň detí

Návšteva u hasičov
v Pezinku

Detské divadielko v kultúrnom 
dome vo Vajnoroch

Text: redakcia
Snímka: archív školy

Ako sa správať na ceste sme sa ako chodci naučili už v škôlke, 
ale ako majú jazdiť dopravné prostriedky? To nám tiež pria-
mo do škôlky prišli ukázať policajti mestskej polície. 

Deti si priniesli kolobežky a odrážadlá a  spoločne zažili krásny 
dopravný deň, pri ktorom sa dozvedeli veľa zaujímavých a užitoč-
ných informácií o cestnej premávke.

Text: Helena Paulenová Snímky: Milka Uhrínová

Tohtoročné oslavy Dňa detí netradične obohatila aj bur-
za detských kníh. S nápadom prišla Milka Uhrínová, ktorá 
priniesla veľkú kopu knižiek a CD-čiek,  a tak sme v sobo-

tu v parku strávili spolu s deťmi príjemné popoludnie. Po súťa-

žiach, zábave a malom občerstvení sa mnohí malí oslávenci zasta-
vili, spolu s rodičmi alebo starými rodičmi, a odchádzali s peknou 
„novou“ knihou pod pazuchou.  
Všetky ostatné knižky, ktoré sa nepredali, sme venovali MŠ Ko-
niarkova, a veríme, že im všetkým pripravia príjemné chvíľky pri 
čítaní. 

Snímka: archív

Aj tento rok sa nám naskytla príležitosť navštíviť hasičskú sta-
nicu. Tentokrát to bolo v Pezinku. Ochotní hasiči ukázali deťom 
priestory a aj ukážku poplachu. Zážitkovým učením im predsta-
vili svoju hrdinskú prácu a dali deťom príklad odvahy, obetavosti  
a vytrvalosti.  

Snímka: archív

Šľahačková hora, čokoládová strecha, začarovaná princezná 
a perly z vrecúška. V takejto krajine sa ocitli naše deti vďaka diva-
dielku v kultúrnom dome vo Vajnoroch. Deti neboli len pasívny-
mi pozorovateľmi, ale aj účastníkmi predstavenia, ktoré bolo plné 
tajomstiev, dobrodružstva a zábavy.  
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Deň matiek vo Vajnoroch
Text: redakcia
Snímky: archív

V máji je v kalendári deň, kedy si 
viac ako inokedy pripomíname, aké 
dôležité miesto naše drahé mamičky 
a staré mamy zaujímajú v našich 
životoch – oslavujeme Deň matiek. 

Vo Vajnoroch je tradíciou pripomínať 
si Deň matiek spoločne v dome kul-
túry alebo Parku pod lipami. Kvôli 

daždivému počasiu sme si tento rok pri-
pomenuli Deň matiek v  dome kultúry.  
Spolu s deťmi z našich škôl sme poďako-
vali našim mamám za všetko, čo robia pre 
naše deti, ale aj pre našu mestskú časť a 
spoločnosť.

„Milujú nás, starajú sa o nás, usmernia nás, 
keď robíme chyby, a boli nám oporou celé 
detstvo. Napriek všetkému sú trpezlivé, 
chápavé, milé a obetavé. Tešia sa z našich 

úspechov, ale zároveň sa aj celý život trá-
pia pre naše starosti“, povedal na podujatí 
starosta mestskej časti Bratislava-Vajnory 
Michal Vlček.

Všetkým mamám prajeme len to najlepšie, 
veľa zdravia, šťastia a lásky v kruhu svojich 
najbližších milovaných a nech môžu byť 
hrdé na všetky svoje deti a vnúčatá! 

De" brilátor je umiestnený aj v centre Vajnor
Text: redakcia Snímka: archív

Vzhľadom na viaceré podnety občanov, ktoré dostávame 
ohľadom AED de* brilátora vo  Vajnoroch, chceme upo-
zorniť a informovať verejnosť, že tento prístroj je umiest-

nený v prevádzke kaviarne Prešík v Parku pod lipami. Po zváže-
ní všetkých možností vyšlo toto miesto ako najvhodnejšie. Je 
v centre mestskej časti, verejne dostupné počas dňa v čase, keď 
sa ľudia zväčša zdržiavajú v uliciach, a  rovnako je k dispozícií 
aj počas veľkých kultúrnych akcií, ktoré sa uskutočňujú v Par-
ku pod  lipami. Zároveň je pod kontrolou, a  tak nemôže dôjsť 
k jeho zneužitiu.

De* brilátor je veľmi užitočný prístroj, jeho použitie môže zvýšiť 
šancu prežitia pacienta a zmierniť možné následky po poškodení 
srdcového tkaniva. Vo Vajnoroch je k dispozícii na svojom mieste, 
ale verme, že ho nebudeme musieť nikdy použiť. 
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Druhé pokračovanie univerzity 
tretieho veku vo Vajnoroch má za 
sebou prvý ročník v akademickom 
roku 2022/2023
Text: redakcia
Snímky: archív

Poslednou výučbou 11. mája 2023 
ukončili vajnorskí seniori prvý 
ročník. A kolokviálnou skúškou 
aj akademický rok 2022/2023.

V priebehu prvého ročníka štúdia ab-
solvovali prednášky na mnoho zau-
jímavých a  zmysluplných tém, ako 

napr.: cestovný ruch v SR a v EÚ, postave-
nie CR v  národnom hospodárstve letec-
ká doprava, elektrospotrebiče a  úspory 
v domácnosti, kúpeľníctvo a wellness, lie-
ky a  lieková politika v SR, vinárstvo v SR, 
vidiecky cestovný ruch, gastroturizmus, 
ochrana spotrebiteľa – seniora, Ekonomic-
ká univerzita v Bratislave, jej história i sú-
časnosť… 

Pred samotným ukončením ročníka bolo 
v  učebni cítiť trochu nervozitu a  trému. 
Úplne prirodzený ľudský pocit, typický 
pre vyšší vek a súvisiaci s obrovskou zod-
povednosťou. Jednoducho patriaci ku štú-
diu a študentom bez rozdielu veku. A mož-
no vo  vyššom veku je takýto pocit ešte 
intenzívnejší. 

Vajnorskí seniori sa vzorne pripravili a bra-
vúrne zvládli všetky odpovede na otázky 
k daným témam. Na záver PaedDr. Janka 
Sebera Chládecká, PhD., MBA s potešením 
konštatovala, že všetci študenti univer-
zity tretieho veku vo Vajnoroch ukončili 
prvý ročník úspešne, nielen svojimi odpo-
veďami, ale aj  zápisom do  ich študent-
ských indexov. Postupujú do druhého roč-
níka, ale predtým si ešte užijú študentské 
prázdniny.
 
V  druhej neformálnej časti kolokvia sa 
k  prítomným pridali prof. Ing. Ferdinand 
Daňo, PhD., rektor ekonomickej univerzi-

ty v Bratislave a dekan Obchodnej fakul-
ty Ekonomickej univerzity v Bratislave doc. 
Ing. Peter Drábik, PhD., MSc.

Rektor Ekonomickej univerzity v Bratisla-
ve, prof. Ing. Ferdinand Daňo, PhD., vo svo-
jom záverečnom príhovore okrem iného 
povedal: „Ešte raz úprimne blahoželám 
k  ukončeniu prvého ročníka. Kedysi nie-
kto veľmi múdry povedal: „Starnutie nie je 
nič iné než zlozvyk, na ktorý naozaj aktív-
ny človek nemá čas.“ A ja iba k tejto múdrej 
myšlienke dodám, že naši študenti univerzi-
ty tretieho veku, naši seniori, takýto zlozvyk 
nemajú. Tešíme sa z dlhoročnej a profesio-
nálnej spolupráce s Vajnormi. Okrem pocitu 
zodpovednosti, ktorí máme vždy, keď sem 
ideme prednášať, vo Vajnoroch máme aj po-
cit, že ideme medzi priateľov. Veríme, že 
takto úspešný bude aj druhý ročník a stret-
neme sa na promóciách na našej „alma ma-
ter“. Ďakujeme a bolo nám cťou.“

Poďakovanie patrí aj vedúcej študijnej sku-
piny a zároveň aj vicestarostke Vajnor Ing. 
Soni Molnárovej, ktorá je nielen líderkou 
skupiny, ale aj  pevným mostom komuni-
kácie a  priateľstva medzi Ekonomickou 
univerzitou v Bratislave a Vajnormi v pro-
spech seniorov.

Narodeninová 
oslava

Milá akcia sa konala v apríli, vo 
dvore, kde býval  pán  Miro-
slav Fekete,  ktorý tento rok 

nešťastnou náhodou  prišiel o strechu 
nad hlavou. Našou návštevou sme mu  
chceli priniesť aspoň trochu rados-
ti a dobrej nálady. Keď sme mu zača-
li spievať, oslávenec plakal od dojatia 
a potešilo nás, že aj vďaka nám mal 
radosť a úsmev na perách a v očiach 
slzy šťastia. Do ďalších rokov života 
mu prajeme všetko najlepšie.
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4 tipy na výlety v Malých Karpatoch 
a ich okolí z Vajnor s použitím 
verejnej dopravy
Prinášame tipy na  letnú pešiu turistiku 
a cykloturistiku pre  Vajnorákov. Zmeria-
vame sa na  lokality, ktoré sú dostupné 
buď priamo z Vajnor alebo s použitím ve-
rejnej dopravy – vlaku či MHD. Výhodou 
je, že nebudete musieť výlet začať aj ukon-
čiť v rovnakom bode, ako by ste boli pri 
doprave vlastným autom. Môžete tak pu-
tovať z jedného miesta do druhého a tiež 
sa ľahšie vyhnete preplneným miestam.

Text a snímky: Ľubomír Mäkký
Autor je zakladateľom online turistického 
magazínu HIKING.SK

NA BIELY KRÍŽ CEZ VAJNORSKÚ 
HORU, MÁROVU BÚDU 
A SAKRAKOPEC
Východiskom pre  túru na  Biely Kríž býva 
tradične Rača. My však odporúčame vyskú-
šať inú trasu. Odvezte sa linkou 65 na za-
stávku Vajnorský potok neďaleko bufetu 
Optimista. Odtiaľ pešo asfaltkou do  ús-
tia Vajnorskej doliny. Onedlho po  vstupe 
do  lesa odbočte doprava cez potok a po 
miernom výšvihu zas doľava. Táto lesná 
cesta by vás doviedla až k Márovej búde. 
Na  križovaní lesných ciest pri mohutnom 
strome ale radšej odbočte mierne doprava 
a dole. Táto lesná cesta vedie dolným okra-
jom lesa, na samej hranici vinohradov. Ke-
dysi boli aj tieto miesta obrábané, svedčia 
o tom kamenné valy. Rastie tu pekný dubo-
vý les s trávnym podrastom. Najkrajšie je tu 
na jar, no aj v lete má les príjemnú atmosfé-
ru. Mierne stúpajúca lesná cesta vás dove-
die k zelenej značke, ktorá sa pripojí spra-
va od vinohradov. Dajte sa doľava a začnite 

stúpať na Vajnorskú horu. Zelená značka jej 
vrchol tesne míňa. Dostanete sa naň, keď 
v najvyššom bode lesnej cesty pred mier-
nym klesaním odbočíte doľava krížom cez 
les. Odmenou je príjemné miesto so  skal-
ným útovarom a peknými stromami. 
Neskôr pri Márovej búde si môžete pose-
dieť v altánku a občerstviť sa. Toto je zá-
roveň miesto, kde môžete zvoliť rýchlej-
ší ústup v prípade únavy družstva. Tesne 
za Márovou búdou je totiž významová od-
bočka doľava k studničke vo  Vajnorskej 
doline. Studnička býva síce vyschnutá, no 
privedie vás do  záveru jednej z odbočiek 
Vajnorskej doliny a tiež tu začína nevýraz-
ná lesná cesta, ktorá vás dovedie nazad 
do ústia Vajnorskej doliny.

Zdatnejší turisti budú pokračovať po zelenej 
značke na Sakrakopec. Je to miesto, kde sa 
udiala najväčšia letecká kastrofa v Českoslo-
vensku. Havarovalo tu v novembri roku 1966 
bulharské lietadlo a zahynulo všetkých 82 
ľudí na palube. Dnes je tu neveľký pomník, 
ktorého súčasťou sú fragmenty lietadla. 
Zo Sakrakopca je to po zelenej už len kúsok 
na Biely kríž. Tu odporúčame ochutnať nie-
ktoré z jedál bufetu U Kocmundu. Obzvlášť 
dobrý býva divinový guľáš či vegánsky wrap.
Návrať vedie po  modrej turistickej znač-
ke do Rače. Odchod z Bieleho kríža nača-
sujte tak, aby ste chytili autobus linky 52 
na Potočnej ulici, ktorý vám ušetrí šliapanie 
do centra mestskej časti. Odvezie vás cez 
Rendez do Vajnor.

Biely Kríž

Čermákova lúka Malá Baňa
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Celá táto trasa je vhodná aj pre horský bi-
cykel. Návrat z Bieleho kríža však odporú-
čame buď cez trail Biely Kríž, jeho vetvami 
TBK1 a TBK3. Menej zdatní horskí cyklisti 
môžu ísť nazad do Vajnorskej doliny okolo 
Haluzického pomníka.

NA POZOROVATEĽŇU ZVIERAT 
CEZ MALÚ BAŇU A NAZAD CEZ 
DOLNÝ ČERVENÝ KRÍŽ A VEĽKÚ 
BAŇU
Neďaleko Pánovej lúky v račianskych Ma-
lých Karpatoch sa nachádza pozorovateľ-
ňa zierat Vydrica, ktorú postavili Mestské 
lesy BA. Ide o masívnu drevenú stavbu po-
dobnú rozhľadni, no nie je vo výške. Spo-
lu s Pánovou lúkou ide o dobrý turistický 
cieľ. Okolo pozorovateľne vedie aj nedáv-
no pretrasovaná červená značka medzi 
Spariskami a Bielym krížom.
Východiskom pre túru je am* teáter v Rači. Je 
tu síce parkovisko, no pohodlne sa sem do-
stanete aj s MHD. Buď od OC Vajnoria linkou 
56 na zastávku Barónka alebo linkou 65 a na 
Detviansku. Trasa vedie lesom modrou znač-
kou ponad Knižkovu dolinu, pretne asfaltku 
(tzv. okrajovku) a vystúpi na málo známy vr-
chol Malá Baňa. My ho však veľmi odporú-
čame. Dá sa sem narýchlo vybehnúť ráno 
pred prácou alebo ho zahrnúť do dlhšej tra-
sy. Na vrchole je skala, ktorá poskytuje vý-
hľad severozápadným smerom. Nepozerá 
sa teda na mesto ale ďalej do lesov Malých 
Karpát. Preto tam máte dojem, že ste niekde 
hlboko v horách a nie pár desiatok minút 
od ulíc hlavného mesta. Na vrchole je kríž, 
dva stoly s lavicami a hodačka na strome.
Modrá značka vás ďalej povedie širokou 
lesnou cestou, prekrižuje asfaltku vedúcu 
medzi Spariskami a Dolným Červným krí-
žom a privedie vás na Pánovu lúku. Tá je 
vhodná ako miesto pre opekanie, sú tu to-
tiž dve veľké ohniská aj prístrešok. Z Páno-
vej lúky na pozorovateľňu vedie žltá znač-
ka miernym stúpaním po  lúke a neskôr 
širokou lesnou cestou. Od pozorovateľne 
je pekný výhľad smerom na Kamzík. 
Návrat do Rače môžete zvoliť buď cez Bie-
ly kríž po červenej alebo na Dolný Červený 
kríž po žltej. My odporúčame druhú mož-
nosť. Trasu potom totiž môžete viesť cez 
neznačený chodník cez Veľkú Baňu, odkiaľ 
sa rýchlo zbehnete buď k okrajovke alebo 
k slalomke. V oboch prípadoch túru ukon-
číte na hornom konci Potočnej ulice, od-
kiaľ premáva autobus linky 52.

Z PEZINSKEJ BABY 
NA ZOCHOVU CHATU 
CEZ ČERMÁKOVÚ LÚKU
Penzinská Baba je výborným východiskom 
pre túru na Konské hlavy alebo Čmelok, či 
Skalnatú. Väčšinou však ľudia volia dopravu 
vlastným autom a tak sa musia vrátiť na rov-
naké miesto. To obmedzuje akčný rádius 

a často aj nutnosť vracať sa tou istou trasou. 
Z Pezinka, kam sa pohodlne dostanete vla-
kom alebo autobusom z Rače, však premá-
va na Pezinskú Babu autobus a to otvára 
ďalšie možnosti. My odporúčame prechod 
z Pezinskej Baby na Zochovu chatu cez Čer-
mákovu lúku. K Čermákovej lúke sa dosta-
nete po  červenej turistickej značke a po-
tom k Zochovej chate po modrej.
Na trase je viacero zaujímavých lokalít. Prvou 
je Čmelok s rádiolokačným radarom a po-
tom vrch Skalnatá s pekným vrcholovým 
hrebienkom. Najprv so  stromami a skalami 
a potom odkrytý výhľad na  severné smery. 
Vidieť Jelenec, Vápennú a vo väčšej diaľke sa 
dajú rozpoznať aj Záruby. Je tu aj solitérny 
strom, ktorý je vďaka krásnemu výhľadu asi 
nafotenejší malokarpatský strom. 
Chodník od  Skalnatej smerom na  Čer-
mákovú lúku nepríjemne klesá a ak máte 
menšiu istotu v kroku alebo problémy 
s kolenami, vezmite si so  sebou aj  turis-
tické paličky. Čermákova lúka je príjemné 
miesto na dlhšiu pauzu. Deti sa tu môžu vy-
šantiť, je tu hojdačka, ohnisko aj turistický 
prístrešok. No predovšetkým je tu spoľah-
livý a výdatný prameň. Miesto je tak vhod-
né aj letné prespávačky pod širákom. Vďa-
ka vzdialenosti od osídlenia sa dá buď tu 
alebo na Skalnatej pozorovať aj nočná ob-
loha. Nebude to síce také dobré ako v par-
ku nočnej v Poloninách, no na pozorovanie 
augustových Perzeidov to postačuje. 

BICYKLOM Z DEVÍNSKEHO 
JAZERA DO VAJNOR CEZ DEVÍN 
A TYRŠOVO NÁBREŽIE
Bicyklovanie v okolí Vajnor je obľúbenou 
činnosťou Vajnorákov vďaka Jurskej ces-
tičke či cyklotrase JURAVA. Dovedie nás 
do Rače k Optimistovi, námestie v Svätom 
Juri, zmrzlinu na Čiernej vody či k pomní-
ku M. R. Štefánika v Ivanke pri Dunaji. Me-
nej ľudí už napadne využiť kvalitné vlako-
vé spojenie zo Svätého Jura, čím sa výrazne 

rozširujú cykloturistické možnosti bez nut-
nosti prevozu bicyklov autom. 
Do Jura to na bicykli na vlakovú stanicu trvá 
približne pol hodinu. Nízkopodlažný osobný 
vlak na trati Trnava – Bratislava – Kúty premá-
va cez víkendy každú hodinu. Kedysi osobné 
vlaky končievali na bratislavskej Hlavnej sta-
nici a pre pokračovanie bolo nutné prestupo-
vať, čo bolo nepohodlné. Aktuálne spojenie 
je však optimálne pre cykloturistiku, preto-
že sa jedným spojom odveziete na  Červe-
ný most odkiaľ sa môžete bicyklom vracať 
do Vajnor cez Malé Karpaty údolím Vydrice 
a Biely kríž alebo vystúpiť až na Devínskom 
Jazere a spoznávať nivu rieky Morava. V tom-
to tipe sa pozrieme na druhú možnosť. 
Z Devínskeho Jazera zamierte najprv na most 
Vysomarch, ktorý spája slovenskú a rakúsku 
stranu. Do Rakúska odporúčame len nakuk-
núť, pretože pre pokračovanie je krajšia slo-
venská strana Moravy. Úzka asfaltka vás pre-
vedie lúkami a lužným lesom do Devína. Tam 
sa môžete občerstviť vo viacerých bufetoch, 
navštíviť novootvorený expozície na  hrade 
alebo posedieť na sútoku Moravy a Dunaja. 
Cyklotrasa pokračuje popri karloveskom ra-
mene do Karlovej vsi. Pri Bratislavských vo-
dárňach je parkový areál, v ktorom sa dá strá-
viť príjemný čas.
Pri moste La Franconi máte na výber, či prejde-
te na petržalskú strnu a po hrádzi sa dostane-
te na Tyršovo nábrežie alebo pôjdete do cen-
tra a na Tyršák prídete po Starom moste. My 
odporúčame druhú možnosť, lebo na brati-
slavskej strane od mostu La Franconi po Starý 
most na nábreží veľmi veľa chodcov a pohyb 
je tak pomalší a treba viac dávať pozor. 
Na Tyrošovom nábreží máte opäť možnosť 
oddychu a relaxu. Zároveň máte na výber, 
či trasu ukončíte a na presun do Rače pou-
žijete električku (linka 3) alebo pôjdete ďa-
lej až po Prístavný alebo Lužný most a do 
Vajnor sa vrátite cez Vrakuňiu popri Ma-
lom Dunaji a okolo mohyly M. R. Štefánika 
v Ivanke pri Dunaji.

Cyklomost VysoMarch
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Príbehy vajnorského ornamentu (16)
1887 – výstava slovenských výšiviek
Text a snímky: Elena Karácsonyová

Pred časom sa mi dostala do rúk 
útla brožovaná knižočka vo veľmi 
chatrnom stave. Chýbal jej obal 
a na prednej stránke bolo ceruzkou 
napísané „Slovenské výšivky, 
výstavka 1887“.  Znovu sa potvrdilo 
známe „nesúď knihu podľa obalu“ 
– nie príliš vábny, vlastne takmer 
žiadny obal, skrýval veľmi cenný 
obsah – Katalóg výstavky slovenských 
výšiviek, usporiadanej Živenou 
v Martine v auguste v roku 1887.

Výstavu usporiadala Živena, spolok 
slovenských žien. Otvorená bola 3. 
augusta 1887, slávnostné ukonče-

nie sa konalo 4. septembra 1887. V piatich 
miestnostiach domu rodiny Paulíny-Tótho-
vej a v priľahlom drevenom pavilóne mohli 
návštevníci vidieť slovenské výšivky a kroje, 
rozdelené podľa stolíc a podľa vystavovate-
ľov, výšivky z Moravy i od Slovákov z Maďar-
ska či dolnozemských Slovákov. Jedna celá 
miestnosť bola venovaná zbierke krojov 
a  výšiviek slovenského národopisca, foto-
grafa a spisovateľa Pavla Socháňa.  V rovna-
kom priestore v tom istom čase vystavoval 
svoje diela, mnohé inšpirované práve Slo-
venskom, aj český maliar Jaroslav Věšín. 

Prečo toľko detailov k jednej, z dnešného po-
hľadu – krátkodobej – výstave? Ambro Pie-

tor, redaktor Národných novín a  predseda 
výboru výstavy, vo svojej reči pri jej slávnost-
nom otvorení povedal: „Naše výšivky boly 
už na  rozličných miestach vystavené a  tam 
obdivované, ač nie všade ako slovenské... ale 
vo väčších rozmeroch, súhrnne neboly ešte 
naše slovenské výšivky nikde vystavené.  
Robíme to teraz. Ct. publikum nájde tu malič-
ký obraz nadanosti a pracovitosti nášho ľudu, 
ozdobený príspevkami temer zo  všetkých 
strán, kde Slováci bývajú.“ (Národné noviny, 
3. augusta 1887, zdroj: https://www.digital-
niknihovna.cz, úryvok je skrátený)

Na výstave nechýbali, samozrejme, ani vý-
šivky z Vajnor. Podľa katalógu, hneď v prvej 
miestnosti venovanej „Prešporku“ boli tieto 
vajnorské textílie: dve košele – majiteľ Matej 
Hlavatý; rukávce  – majiteľka Kat. Fašingová 
(Fašungová?); čepiec – majiteľka Beta Feketo-
vá; čepiec – majiteľka Mária Lešková; plachta 
– majiteľka Beta Nádašdyová; plachta staro-
bylá – majiteľka Ter. Feketová. Pri všetkých 
je uvedené „na pomaľovanie“ – znamená to, 
že sú vyhotovené plným stehom, podľa pred-
kreslenia. Od Vajnorákov boli ešte vystave-
né: zástera  (majiteľka Mária Feketová) a pôl-
ka (majiteľka Mária Bruderová), obe vyšívané 
„na hrachovinky“ (zásterou je teda mysle-
ný , ertoch)  a  vyšívaný živôtik (majiteľka 
Roz. Orthová).  Všetky tieto textílie zasiela-
la na výstavu Božena Kutlíková z Bratislavy. 
Vajnoráci požičiavali krojové súčasti i na vy-
stavované krojové komplety – Matej Hlavatý 
klobúk a nohavice pre kroj mládenecký, Má-
ria Feketová partu a pôlku k dievčenskému 
kroju. Pre  Živenu ako dar od prešporských 

Slovákov bolo vyšité i „prikrývadlo“, ktoré 
zhotovila Mária Bednárová – či pochádzala 
z Vajnor a jej práca bola ukážkou vajnorské-
ho ornamentu, nevieme. 

Niektoré z exponátov na výstave boli i pre-
dajné. Pri dvoch košeliach Mateja Hlava-
tého a  rukávcoch K. Fašingovej (Fašungo-
vej?) je uvedená cena – 15 zlatých (za kus), 
„starobylú“ plachtu T. Feketovej bolo mož-
né kúpiť za 8 zl. Len pre porovnanie – ob-
chodné správy Národných novín v  rovna-
kom čase uvádzali ako úradnú cenu múky 
cca 15 zl. za metrický cent (100 kg).

Katalóg, pochopiteľne, neobsahuje foto-
gra- e vystavovaných diel. Kroje či výšiv-
ky z  tohto obdobia (až na  jednu výnimku 
– na  fotogra- ách) nemám vo  svojej do-
kumentácii. Ak niekto z Vás takéto staré, 
hoci aj poškodené, textílie má, budem veľ-
mi rada, ak ma budete kontaktovať a dovo-
líte mi ich zdokumentovať.  

A prečo je to všetko dôležité a prečo to (aj 
ja) robím?: „Dôkazom našej kultúry je aj ma-
lebný kroj nášho ľudu a na tom kroji naše slo-
venské výšivky. Naša výstavka bude v tom-
to ohľade prvým, dúfam, že nie posledným 
pomníkom duševnej schopnosti, obratnos-
ti a  vysokého umeleckého nadania náš-
ho ľudu. Každá stará plachta, čepiec, ko-
šeľa, oplecko, alebo aj  len kus výšivky, je 
kusom našich kultúrnych dejín.“ (A. Pietor,  
reč na otvorení výstavky slovenských výši-
viek, Národné noviny, 3. augusta 1887, zdroj: 
https://www.digitalniknihovna.cz).

Detail kútnej plachty z roku 1893, zbierka Gabiky Zemanovej

Katalóg k výstave výšiviek
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Text:  V. Fekete: Prešporská obec Vajnory 
(kronika)

Snímka: Marek Grebeči

V predchádzajúcom pokračovaní pri-
bližovania vajnorskej kroniky sme  
venovali pozornosť najmä dievčen-

skému a ženskému kroju. V tom dnešnom  
priblížime typické črty mládeneckého 
a mužského kroja. Viac miesta však poskyt-
neme  príprave a pečeniu chleba, ktoré bolo 
mimoriadne náročné najmä počas prvej 
svetovej vojny. Neobídeme však ani typické 
vajnorské jedlá, aké sa pripravovali na  za-
čiatku minulého storočia.

Mužský kroj jak mládenca, tak muža sa 
od seba len málo líšia. Oba kroje majú spo-
ločné dlhé košele s rukávmi bielej farby.  Pri-
zdobované sú dole našitými ručnými palič-
kovými čipkami a to na dolnej časti rukávov. 
V hornej časti je lemovanie taktiež vyšívané 
a v malom vyšitom štvročeku býva  aj iniciá-
ka majiteľa košele ako aj rok jej zhotovenia.
Hodbávny živôtik „pruclek“ je ušitý z fa-
rebného brokátu a zdobený z prednej, ako 
aj zadnej časti pestrými ornamentami.
Mládenci a mladí muži nosia čierne nohavi-
ce zdobené červeným šujtášovým (mašlič-
kovým) vyšívaním, resp.našitými šujtášmi 
po  stranách nohavíc a časti prednej strany. 
Nohavice sú tesné, zastrčené do  vysokých 
čiernych holienkových čižiem.
Starší muži nosili „pruclek“ z tmavšej modrej 
látky vo farbe nohavíc s bledomodrými naši-
tými šujtášmi a nosili sa aj „kabacajky“ tej is-
tej farby.
Mládenci a mladí muži nosia na  hlave čier-
ne malé, okrúhle klobúčiky ľudové nazýva-
né „tralaláček“. Tento má peknú výzdobu 
z pier v podobe štetca rôznych farieb, okolo 
klobúčika v jednej vlne sú potočené fareb-
né stužky,  červenej, bieložltej farby, aby tie-
to potom po pravej strane rozvetvené voľne 
spadali na rameno.
Proti zime sa nosili ešte donedávna tieto čas-
ti mužského odevu:
–  šuba, kožuch obtiahnutý tmavobelasým 

súknom, čiernou barančinou lemovaný 
dnes už len niekde taktiež v truhlách ulože-
ných. K tomu treba dodať, že je to pozosta-
tok panskej módy zo XVII. storočia.

–  mentík, kožuch obtiahnutý ( alovým súk-
nom, lišacinou lemovaný, taktiež niekde 
schovaný v truhlách.  Pôvodne sa datuje 
z módy XVI. a XVII. storočia

– kabaňa, kabátik z čiernej látky,  atlasu a no-
sil sa tiež donedávna (63)

Dnešná generácia ťažko asi pochopí, čo dalo 
niekedy pečenie chleba roboty pre viacčlen-
nú rodinu. Pozrime sa preto do zákutia jed-
nej z takýchto vajnorských rodín, ale tých 
bolo viacej. Ako to pri pečení chleba vyzera-
lo, i keď trochu predbehneme dobu. 

Tak počas prvej svetovej vojny sa nesme-
lo namlieť toľko múky, ako kto potrebo-
val pre  svoju domácnosť, lebo bol vydaný 
lístok od  richtára, podľa počtu v domác-
nosti, čo však spravidla nestačili pre  výži-
vu najmä mnohočlenných rodín v obci. Obi-
lie na zomletie sa viezlo potom do Pezinka 
k Šautmarovcom ešte v ten deň večer a len 
ráno na druhý deň sa znova priviezlo späť.  
Niektorí sa dohodli s mlynárom, že si dajú 
na „čierno“ zomlieť aj viacej vriec obilia, ale 
to bolo nebezpečné, lebo cesty stále kontro-
lovali maďarskí žandári.

Keď sa piekol chlieb, večer sa nanosili dlhé 
polená dreva do  letnej kuchyne zo tri náru-
čia. Gazdiná večer predtým preosiala vo veľ-
kom koryte múku, urobila kvások z vody a od 
minulého pečenia vykysnuté cesto a pridala 
k tomu kvasnice.  Vo  vojnových časoch ani 
tých nebolo nadostač a tak miesto pravých 
kvasníc sa tieto robili s postrúhaného zemia-
ka, múky a pridalo sa pokiaľ možno aj  tro-
cha pravých kvasníc.  Ráno sa už o 4-hodine 
vstávalo, zamiesilo sa vo veľkom koryte cesto 
a gazdin(n)á dvomi rukami miesila cesto. Po-
sypala múkou hrobček a cesta a prikryla ob-
rusom. Asi o hodinu zakúrila v peci, len tak 
praskalo a keď bolo všetko drevo zhore-
né a plafón pece bol biely od horúčavy, roz-
hrnula žeravé uhlia po celej peci a šla vyvá-
ľať chlieb do košíkov. Boli tieto niekedy aj 5 
kg ťažké. Tieto v počte 12 kusov sa zmestili, 
do každej jednej pece.  Nato gazdiná zamiesi-
la do veľkej mise na osúchy aj pšeničnú múku. 
Chleby ešte pri peci vychladli, podkysli a len 
tak sa  vkladali potom na širočiznú drevenú 
lopatu,  ohreblom vyhrabali uhlie, pokropili 
pec, poumývali chlieb na vrchu a dve tri diery 
pichli do neho koncom varečky a tak vsadili 
do pece. Niekedy sa urobil aj predplameník. 
Bol to osúch z chlebového cesta naložený po-
sekanou slaninou. Keď sa zdalo, že pec je sil-
ná, robilo sa opatrenie, aby sa chlieb nespálil. 
Po vložení všetkých pecňov chleba mali ešte 
na dvierkach pece miesto asi na dva posúchy, 
ktoré sa vždy pri pečení chleba piekavali. Boli 
obložené tvarohom a smotanou, ale najlep-
šie boli z masla a krupice opraženej a poliate 
hodne smotanou.

Ostatné jedlá z tohto obdobia, ktoré boli 
tiež veľmi chutné, boli opantance. Bolo to 
kysnuté cesto urobené ako päsť na knedle, 
obalili sa v surovom prose a dali do  vria-
cej vody. Varili sa 15 až dvadsať minút.  Po-
tom sa poliali opraženou cibuľou a štedro 
omastili. Taktiež „žgance“ boli dobré. Boli 
to uvarené jačmenné krúpy na hustú kašu. 
Túto z lyžice vidličkou sa štikalo do mise 
a zalievalo horúcim maslom, tvarohom 
a smotanou. Bolo to rýchle zhotovené 
jedlo a výživné.

Jedným aj doteraz zaužívaným jedlom  sú tzv. 
„lokše“, ktoré sa už pres(d)tým robili z uvare-
ných postrúhaných zemiakov. múky a vajíčka 
sa urobilo hladké cesto, pokrájalo na väčšie 
guľky, každú potom valcom rozvaľkali ako ta-
nier a opekali na plotni. Keď boli všetky ope-
čené, vo vriacej vode ich po jednom umývali 
a kládli na misu.  Na každú lokšu nasýpali hrsť 
tvarohu, zaliali horúcim maslom a smotanou  
čo bolo naslano. Niekto ich pripravil aj s cuk-
rom ako doteraz tak robia.

V ďalšom pokračovaní priblížime povest-
né vajnorské zabíjačky, ale aj  „predletné“ 
práce vo  vinohrade, upratovanie a čiste-
nie domu, vrátane prania použitého, naj-
mä spodného odevu a akú „technológiu“ 
na to používali.

Čo hovorí kronika Prešporská 
obec Vajnory (17)
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Text: Stanislav Bachleda
Snímky: archív L. S. Baranoviča

Martin Slivka je rodákom i obyva-
teľom Vajnor. Patrí ku kreatívnym 
a pozitívne naladeným ľuďom mlad-
šieho stredného veku, má príjemné 
vystupovanie. Rád spoznáva nové 
miesta a pamiatky, rôzne kultú-
ry. Zo športu obľubuje najmä ultra 
beh, ktorému sa venuje už viac ro-
kov, ďalej plávanie, skialpinizmus, 
bicyklovanie, turistiku, posledné 
roky dobrovoľne nosí „vynášky“ 
v Tatrách na horské chaty. Vie va-
riť domáce pivo. Zvlášť obľubuje 
prírodu, do ktorej chodí nielen za 
oddychom, ale aktívne sa venuje 
aj jej čisteniu a ochrane, je členom 
občianskeho združenia Kláštorisko 
v Slovenskom raji.

›  Vaše záujmy sú obdivuhodné a rôzno-
rodé, ale všimol som si disciplínu, kto-
rú ste pomenovali ako ultra beh. Čo sa 
za týmto názvom skrýva?

Presnejšie by som to pomenoval ako ul-
tra maratón, alebo ultra trail, aby sme si 
to nemýlili s cestným maratónom známej 
dĺžky niečo nad 42 kilometrov. Všetko, čo 
presahuje túto vzdialenosť, je ultra mara-
tón. Je to súťažný beh na veľké vzdialenos-
ti, ktorých som absolvoval desiatky. Také-
to náročné súťaže si však vyžadujú veľa 
času, fyzického zaťaženia, a tak sa v súčas-
nosti viacej venujem diaľkovej turistike.

› Čo si máme pod tým predstaviť?
Ultra maratóny sa zvyčajne bežia po spev-
nených cestách. Tie, ktoré sa behajú po tu-
ristických chodníkoch, bahnistých hor-
ských či lesných chodníkoch, sa nazývajú 
aj ultra trail.

› Hovoríte, že všetko, čo je nad štandard-
nou dĺžkou cestného maratónu, je ultra. 
Je to limitované vzdialenosťami, alebo 
časom?
Existujú dva základné typy ultra maratón-
skych podujatí: tie, ktoré sú určené vopred 

danou vzdialenosťou, a tie, ktoré sú ohra-
ničené časom. Ale môže to byť aj na po-
čet kôl istej stanovenej vzdialenosti alebo 
okruhu. Býva to spolu aj  360 kilometrov, 
čo nedávno absolvoval jeden vynikajúci 
slovenský bežec – Patrik Hrotek.

› Kedy spal?
Nespal! To už nazývam extrémom. Ja som 
na  Slovensku súvisle bežal maximálne 
145 kilometrov na podujatí Štefánik trail 
z Bradla do Bratislavy. Trvalo mi to približ-
ne 21 hodín. 

› Vyžaduje si to nejakú špeci+ ckú prípra-
vu?
Prípravu nepochybne, ale dá sa to poko-
riť. Treba sa na to nastaviť. Samozrejme, že 
treba mať niečo natrénované, ale je to naj-
mä o tom, ako to máte usporiadané v hla-
ve. Ak si človek povie, že to urobí, tak to 
urobí, ale stane sa, že ak v istej chvíli do-
spejte k pocitu, že to treba vzdať, či už kvô-
li zraneniu alebo inému dôvodu, tak to ne-
treba za každú cenu siliť. Na prvej stovke 
(diaľkovom pochode) som sa stavil s bra-
tom, že ju zvládnem, pritom nešlo o nič, 
len o to, či to dokážem. Pritom príprava 

bola minimálna, len turistika. A vyšlo to. 
To bola moja prvá stovka. 

Tohto roku som sa zúčastnil na päťdesia-
tom ročníku tejto súťaže, ktorá sa volá Tr-
navská stovka. Pochod sa začína na brati-
slavskej Hlavnej stanici, pokračuje cez Malé 
Karpaty do Brezovej pod Bradlom.,,Dospe-
lácka“ trať pokračuje cez Myjavskú pahor-
katinu a Biele Karpaty až do Trenčína. To 
je ale už sto míľ, čiže takmer 170 kilomet-
rov. (1 míľa = 1609,344 m. pozn.red.). Ani 
pred  týmto pochodom som nijako mimo-
riadne netrénoval. Cez víkendy som absol-
voval pár diaľkových pochodov.

› Ako vyzerá taký tréning?
Závisí to od toho, či sa cielene na niečo pri-
pravujem, alebo ideme len s partiou na tu-
ristiku. Nechcem ich odbehnúť, tak sa zvy-
čajne prispôsobím. Prednedávnom som 
si dal päťdesiatpäť kilometrov – bol som 
sám – tak som to robil indiánskym behom. 
Po rovinke sa beží, hore kopcom sa rýchlo 
kráča, dolu zbiehate, teda striedajú sa rôz-
ne druhy pohybu, najmä rýchlou chôdzou 
asi tak 8-9 kilometrov za hodinu.

Rozhovor s výkonným športovcom, milovníkom 
prírody, Martinom Slivkom 

Ak niečo veľmi chcete, tak 
to príde… 

Martin Slivka
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› Ako najrýchlejšie ste bežali? Bolo to 
azda aj 30 kilometrov za hodinu?
To nie, to by som sa dolu kopcom asi aj za-
bil, lebo ani na rovine nedosiahnu špičkoví 
bežci oveľa väčšiu rýchlosť ako 20 kilomet-
rov. Keď si vezmeme za vzor cestný mara-
tón, ktorý meria 42,195 km, a na ňom sa po-
hybujú časy okolo dvoch hodín a pár minút, 
tak to vychádza čosi nad 20 kilometrov.

› Aké sú súťažné podmienky ultra trai-
lov? Je na to časový limit?
Zvyčajne sa určuje časový limit napríklad 
24 alebo 32 hodín, podľa náročnosti trate 
i vzdialenosti. Často býva na  sto kilomet-
rov stanovených 24 hodín. Súťažiaci musí 
prejsť kontrolnými bodmi, ako to bolo na-
príklad na  spomínanej Trnavskej stovke. 
Je stanovená magistrála, ktorú účastník 
musí absolvovať do určeného časového li-
mitu, v tomto prípade 24 hodín. Niektorí 
to skončia v Brezovej po sto kilometroch, 
čo som absolvoval už pätnásťkrát a kto 
na to má, ide ďalej. Ale to nie je ultra beh, 
ale najmä turistický pochod, ktorý som ab-
solvoval behom za dvanásť hodín. Niektorí 
bežci to absolvujú ako súčasť tréningovej 
kondičnej prípravy na väčšie a náročnejšie 
podujatie. Ja to robím takisto.

› Čo získa víťaz takejto súťaže? Nároč-
nosť by naznačovala, že ceny sú hodnot-
né.. – Legendárny bežec Emil Zátopek 
kedysi povedal: "Ak chcete niečo vyhrať, 
bežte 100 metrov. Ak chcete niečo zažiť, 
bežte maratón."
Turistické pochody nie sú zamerané na výhry. 
Dostávame len diplomy, ale určí sa poradie 
počnúc prvým bežcom v cieli, no neurčuje sa 
čas. Ten je určujúci len pri ultra maratónoch. 
Je príjemné dostať diplom v cieli po absolvo-
vaní náročnej trate, no nie je to pre umiest-
nenie, ale pre svoje zdravie, fyzickú i psychic-

kú pohodu. Iste, zvládame ťažké terény, veľké 
výškové rozdiely, je to fyzická námaha, derie-
me vlastné obutie i oblečenie, absolvujeme 
chladné i horúce počasie, ale najväčšia odme-
na je naplnenie túžby zvládnuť prekážky, ná-
roky a presvedčiť sa, že na to mám. Navyše je 
to príjemný pocit, keď môžem poslúžiť ani nie 
ako vzor, ale prostriedok na to, aby si ľudia 
viac vážili svoje zdravie, aby sa stretávali, po-
rozumeli si, vychádzali si v ústrety. Komunita 
ľudí chodiacich i bežiacich po horách, lesoch, 
lúkach je veľmi súdržná, žičlivá. Verím, že uka-
zuje cestu, akou by sa ľudia mohli uberať. 
V prírode sa môžete nabiť energiou, ktorú 
nikde inde nezískate. Človek sa vďaka tomu 
môže maximálne zregenerovať a zbaviť psy-
chického stresu, všetko to necháte za sebou 
a po pretekoch, po tréningu, prídete domov 
čistejší duševne aj fyzicky.

› O čom počas návštevy v prírode roz-
mýšľate?
Niekedy vôbec o ničom. Ale vážne, je toho 
veľa, napríklad o postoji k životu, čo sa dalo 
zmeniť, čomu predísť, a ak sa už niečo na-
stane, tak ako to čo najprijateľnejšie vyrie-
šiť. Keď sme viacerí, človek nadobudne viac 
poznatkov o živote, o športe, o práci, priateľ-
stve a vôbec o vzťahoch medzi ľuďmi, ktoré 
nie sú najideálnejšie. Môžem s istotou pove-
dať, že medzi sebou sa usilujeme o čo naj-
úprimnejšie, najspontánnejšie vzťahy. Spája 
nás ozajstná láska k prírode, ktorá zázrač-
nými vlastnosťami napráva naše nedostatky 
a chyby. Nimi sami sebe škodíme a tomu ne-
opakovateľnému priestoru nášho života tiež.

› Hovoríte, že komunita ľudí navštevu-
júca cieľavedome prírodu je v niečom 
osobitá. V čom to spočíva? Stretávate sa 
aj v iných prostrediach?
Áno, je to možno aj zvláštna komunita, ale 
len z pohľadu tých, ktorí k prírode necítia 

osobitý vzťah. My sme predsa takí istí oby-
čajní ľudia, ako iní, len azda cítime viac zod-
povednosti za našu budúcnosť i za tých, čo 
prídu po nás. Samozrejme, že sa stretneme 
aj na pive, rodiny sa stretávajú na grilovač-
kách, výletoch, zábavných podujatiach, ale 
život vidíme trochu ináč, povedal by som, 
že ho vnímame citlivejšie nielen voči príro-
de, ale najmä voči sebe. To je aj náš úmysel 
– šíriť toto povedomie, aby sme si ctili hod-
noty, ktoré nám život dáva, a sprostredko-
vali ich iným.

› Venujete sa aj iným druhom športu?
Samozrejme. Okrem toho, že som minulý 
rok prešiel pešo cestu SNP z Dukly do Deví-
na (770km) za 17 dní, prešiel som aj tri razy 
takmer celé Slovensko na bicykli. Od Brati-
slavy po Vysoké Tatry a Slovenský raj. Raz 
južnou časťou, potom stredom a napokon 
trochu severnejšie. Na týchto cestách spo-
znáte nielen mnoho nového, aj keď si mož-
no myslíte, že Slovensko už poznáte, ale 
stretnete aj veľa nových ľudí. No nahovoriť 
niekoho, aby sa k vám pridal na takú cestu 
aj s nemalou batožinou, nie je jednoduché..

› Čo vás podnieti ísť na  takú náročnú 
túru? Nemáte pocit ohrozenia na našich 
cestách?
Keď je človek mladý, moment ohrozenia 
nie je taký intenzívny, ale s pribúdajúcimi 
rokmi som opatrnejší. Obávam sa najmä 
kamiónov, hoci je rad iných šoférov, ktorí 
sú doslova nebezpeční

› Mali ste aj vážnejší úraz?
Áno, ale nie na bicykli, pri lyžovačke sa mi sta-
lo, že pri páde na bubne tesne pod kopcom 
Chopok, sa mi natrhol väz v kolene. V prvých 
chvíľach som pociťoval strašnú bolesť, aj na-
priek tomu som to zlyžoval. Som však tvr-
dá nátura a keď som presvedčený, že sa nie-

Začiatok Cesty Hrdinov SNP na Dukle Cesta Hrdinov SNP – Devín

31

OSOBNOSTI VAJNOR



čo musí podariť, tak sa to aj stane. Koleno sa 
vďaka intenzívnemu tréningu dalo do poriad-
ku natoľko, že ani lekári tomu neverili. O me-
siac som už bežal ultra maratón. Ale mal som 
oveľa horší úraz, ktorý sa mi nestal pri športe, 
ale v práci. Nerád však o tom rozprávam, lebo 
aj keď dôsledky úrazu boli priam devastačné, 
myslím si, že som za chybu iného urobil dôle-
žité rozhodnutie. Ale napriek vážnemu zrane-
niu by som konal rovnako aj  inokedy. To mi 
zmenilo aj moje nazeranie na život. Človek si 
začne oveľa viac vážiť zdravie, zdanlivo jedno-
duché či nedôležité veci a súvislosti.

› Čo motivuje človeka, teda konkrét-
ne Vás, aby sa obetoval pre iných, koho 
vlastne ani nepozná?
Ak po náročných pretekoch nečakáte od-
menu v akejkoľvek podobe, prečo by som 
mal čakať na  akékoľvek ocenenie za nor-
málny ľudský skutok? 

› Čo by ste povedali, ak by vás niekto 
za taký krok označil ako blázna?
Asi som. Možno máme tú cieľavedomosť 
v rodine. Keď som bol dieťa, mal som veľké 
bolesti pri chôdzi, lekári mi diagnostikovali 
ploché nohy a vylúčili akýkoľvek náročnejší 
šport. Nechcel som sa s tým zmieriť. V šest-
nástich rokoch som začal robiť s bratom tu-
ristiku vo Vysokých i Nízkych Tatrách, Veľ-
kej i Malej Fatre, v Karpatoch, neskôr sa 
k tomu pridal aj skialpinizmus, ktorý robím 
doteraz. Neúnavnou turistikou sa mi po-
stupne vytvorila na nohách klenba a špor-
tová budúcnosť sa začala javiť jasnejšie. 
Brat si ma doberal, že isto nezvládnem nie-
čo také ako Trnavská stovka. Zvládol som 
to, ale povedal som si, že na takúto hlúposť 
sa už nikdy nedám. Nikdy nehovorte nikdy.
Po niekoľkých dňoch sa na únavu i bolesť 
zabudne, a tak prišla ďalšia a ďalšia stov-

ka – na Slovensku ich bolo niekoľko. K tým 
najnáročnejším patrí Nízkotatranská stí-
hačka, ktorú organizoval pán Ľ. Mäkký 
z Vajnor. Boli sme dvojčlenné družstvo 
a skončili sme druhí. O rok opäť. V tom 
čase prestali aj  bolesti. Nohy sa vyliečili. 
Neskôr prišli aj víťazstvá – na bratislavskej 
dvanásť hodinovke som tri razy zvíťazil. 
Vlani sa mi tam podarilo vyhrať najrýchlej-
šie kolo iba pár sekúnd za rekordom.

› Bol aj neúspech?
Áno, stovka na Kysuciach, ktorú som nedo-
končil, lebo sme bežali po pás v snehu, v noci 
bolo mínus šestnásť. Ale bol to zážitok!

› Nejaká veselá príhoda?
Sedeli sme s kamarátmi zo Spiša dosť dlho 
do noci v meste a ja som mal ísť ráno na Tr-
navskú stovku. Lenže budík ma nezobudil 
a ja som sa prebral o pol desiatej. Nedalo 

mi a zavolal som organizátorovi, že to pred-
sa chcem absolvovať. Najprv povedal, že 
to nejde, ale dal sa prehovoriť a dodal, že 
Maťo Slivka môže. Poradil mi, aby som si dal 
na „a štvorku“ urobiť všetky pečiatky z kon-
trolných bodov a nech sa vydám na  trať. 
Zvládol som to. Ak niečo veľmi chcete, tak 
to príde. Tak, ako keď mi vyzdraveli nohy.

› Aké je vaše želanie?
Aby ľudia mali svoje ciele a šli si vytrva-
lo za nimi. Treba sa naučiť, že nepoznám 
slovo nedá sa či nechcem. Niekedy treba, 
aby človek prekonal samého seba nielen 
v športe, ale aj  v osobnom živote. Vtedy 
príde aj radosť zo života.
Ešte by som citoval na záver Martina Luthe-
ra Kinga Jr.: ,,Ak nemôžeš lietať, tak bež. Ak 
nemôžeš bežať, tak kráčaj. Ak nemôžeš krá-
čať, tak sa plaz. Ale nech už robíš čokoľvek, 
tak sa stále hýb vpred“.

Vynáška na Chatu pod Rysmi

Zamkovského chata

S Vajnorákom Marekom Mihálikom
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Text: Richard Fekete 
Snímky: archív 

90. výročie založenia klubu je 
príležitosťou dať slovo tým, ktorí sa 
o jeho chod starali najdlhšie. Nebohí 
Karol Grof starší bol vo funkcii 
predsedu FK Vajnory zhruba 25 
rokov. No a druhým je Róbert Vajda, 
ktorý šéfoval FK zhruba 20 rokov. 
Skončil v januári 2016. Práve bývalý 
predseda, hráč klubu, dlhoročný 
tréner (detí aj mužov) či poslanec 
miestneho úradu je najpovolanejším, 
aby priblížil svoje účinkovanie 
v klube práve v tomto vydaní 
venovanom futbalovému jubileu. 
S futbalom začal ako 7-ročný 
a hrávať vydržal do 30-tky. 

HRÁČ
› Ako dlho si hral za mužov?
Od roku 1986 až do roku 1997. Na toto ob-
dobie veľmi rád spomínam nakoľko to ne-
bolo len o futbale ale aj o priateľstvách. 

› Zažil si mnoho spoluhráčov. Ktorí ti 
najviac utkveli v pamäti?

Ťažko povedať. Pamätám si ich veľa. Vždy 
sme sa snažili vytvoriť dobrú partiu, čo sa 
nám vo väčšine prípadov podarilo, a tak mi 
na nich ostalo veľmi veľa pekných spomie-
nok.

› Akí tréneri ťa viedli? Kto z nich ťa naj-
viac ovplyvnil? 

Najviac som si rozumel s Peťom Kuchárom 
starším, s ktorým mám do dnes veľmi pek-
ný priateľský vzťah.

› Aký najväčší úspech z hráčskych čias 
si pamätáš?
Za najväčší úspech hráčskej kariéry pova-
žujem postup mužstva do IV. Ligy.

Vajnorské futbalové 
legendy
Róbert Vajda

Róbert Vajda

S mužmi na jeseň 1987 (prvý sprava) Minifutbalový turnaj (rok 2004)
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PREDSEDA
›  Ako to bolo s  tvojim nástupom 

do funkcie predsedu?
Predo mnou viedol FK Ľubo Krišto# č, kto-
rý sa tejto funkcie vzdal. Klub musel ďalej 
fungovať aj napriek tomu, že o post pred-
sedu nebol žiaden záujem. Preto som sa 
na túto funkciu podujal. Futbal bol súčas-
ťou môjho života, mal som ho rád, a pre-
to som nechcel, aby vo Vajnoroch zanikol.

›  Kto ti najviac počas tých dlhých rokov 
pomáhal?

Na začiatku môjho funkcionárskeho pôsobe-
nie mi veľmi pomohol Peťo Kuchár mladší. 
Po jeho odchode z klubu bol mojim najbliž-
ším spolupracovníkom Martin Gramblička 
a  členovia výkonného výboru až do môjho 
skončenia vo funkcii, za čo im patrí veľká vďa-
ka. Poďakovanie patrí samozrejme aj Mest-
skej časti a Poľnohospodárskemu družstvu.

›  Čo všetko sa Vám podarilo vylepšiť 
a vybudovať? 

S # nančnou podporou Mestskej časti a spon-
zorov sa nám podarilo zrekonštruovať ihris-
ko a tribúnu, zakúpiť nové kabíny, vybudo-
vať novú studňu, osvetlenie, kúpiť kosačku 
a zariadenia potrebné na údržbu ihriska ako 
aj materiálno - technické vybavenie pre hrá-
čov a iné veci potrebné na chod klubu. Väč-
šinu prác sme robili svojpomocne na  bri-
gádach s hráčmi,  rodinnými príslušníkmi 
a fanúšikmi. Vždy sa zišla skvelá partia, ktorá 
sa popri robote dokázala aj výborne zabaviť.

›  Ako si za tie roky ako hráč i predseda 
klubu vnímal podporu fanúšikov?

Za mojej hráčskej kariéry a predsedovania 
navštevovalo zápasy veľa verných fanúši-

kov, ktorí nás povzbudzovali nielen na do-
mácom ihrisku, ale sprevádzali nás aj na ih-
riskách súpera.

›  A  čo hospodári páni Murín a  Novák 
či pani Múčková?

Pán Murín a  pán Novák už nie sú medzi 
nami, ale určite na týchto ľudí nemožno za-
budnúť a ostanú v našej pamäti. Boli to „srd-
ciari“ vajnorského futbalu. Robili svoju prá-
cu vždy poctivo a mohol som sa na  nich 
kedykoľvek spoľahnúť. Pani Múčková je žijú-
ca legenda nášho ihriska, ktorú pozná veľmi 
veľa futbalových fanúšikov. Dlhé roky sme 
sa denne stretávali na ihrisku a riešili bežné 
veci súvisiace s futbalom. Vždy bola ochot-
ná pomôcť.

›  Dlho si pôsobil aj ako funkcionár Bra-
tislavského futbalového zväzu. Čo to 
znamenalo?

Dva roky som pôsobil ako člen výkonného 
výboru Bratislavského futbalového zväzu 
a štyri roky ako člen výkonné výboru Oblast-
ného futbalového zväzu Bratislava - mesto. 
Obidva tieto výbory a ich členovia zabezpe-
čujú, organizujú a riadia jednotlivé futbalo-
vé súťaže, ktoré spadajú do ich kompetencií.

›  Ako si časovo zvládal všetky tieto 
funkcie?

Nebolo to jednoduché byť na toľkých fron-
toch naraz. Veľakrát to bolo aj na úkor mo-
jej rodiny. Vyžadovalo si to niekoľkoho-
dinovú každodennú prácu či bol sviatok, 
piatok, sobota, nedeľa, ale vďaka mojej to-
lerantnej manželke sa to dalo zvládnuť.

›  Ako si spomínaš na  postup mužov 
do III. ligy v lete 2016? 

Počas môjho pôsobenia na poste predsedu 
futbalového klubu sa nám podarilo postú-
piť do IV. ligy, v ktorej sme hrali nepretržite 
až po postup do tretej. Na tomto postupe 
som mal len čiastočný podiel, nakoľko som 
sa v  januári 2016 vzdal funkcie predsedu. 
Novému predsedovi som odovzdal mužstvo 
po jesennej časti na prvej priečke s 9-bodo-
vým náskokom. Tímu sa ho podarilo udržať. 
Z postupu som mal veľkú radosť.

›  Aké si mal predstavy ako začínajúci 
predseda a s akými si z funkcie odchá-
dzal?

Po odchode predchádzajúceho predsedu 
som nemal žiadne očakávania. Stála pre-
do mnou veľká výzva. Prioritou bolo udržať 
futbalový klub v  chode, čo sa mi podarilo 
aj  za pomoci ľudí, ktorým na  ňom záleža-

S mužstvom po postupe do III.ligy (júni 2016)

Brigáda v lete 1996
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lo. Postupom času som získaval viac a viac 
skúsenosti dôležitých pre  fungovanie klu-
bu, pre jeho rozvoj a napredovanie. Na štart 
mužov v súťaži bolo podmienkou mať mlá-
dežnícke družstvá. Som rád, že sa nám po-
darilo s  vtedajšími funkcionármi a  rodičmi 
rozbehnúť mládežnícky futbal. Pri mojom 
odchode sme mali vo Vajnoroch tri mládež-
nícke tímy v súťažiach riadených futbalovým 
zväzom a predprípravku a samozrejme muž-
stvo seniorov. Odchádzal som s  pocitom, 
že som dával do vajnorského klubu po celé 
roky svoju energiu, srdce a vášeň. A to ma 
utvrdilo v  tom, že som pre  náš futbalový 
klub odviedol množstvo dobrej práce.

TRÉNER
›  Prečo si sa dal na trénovanie detí? 
Po ukončení hráčskej kariéry som chcel byť 
aktívny vo futbalovom klube, a tak som za-
čal trénovať deti a odovzdávať im svoje skú-
senosti. Myslím si, že sa mi to podarilo a mo-
jimi rukami prešlo za  25 rokov množstvo 
hráčov. Tešia ma úspechy, ktoré sme spolu 
s mojimi zverencami dosiahli, či už to boli 

víťazstvá alebo umiestnenia na stupňoch ví-
ťazov v majstrovských súťažiach, halových 
turnajoch a mnohých ďalších podujatiach. 

›  Neskôr si pracoval aj a mužmi. Bavila ťa 
viac práca s mládežou alebo seniormi?

Práca so  seniormi a deťmi je diametrálne 
odlišná. Viac ma to však ťahalo k  deťom 
a teraz s odstupom času som rád, že som 
sa venoval práve mladým.

POSLANEC 
›  Ako vnímaš situáciu okolo vysporiada-

nia pozemkov pod ihriskom?
Mojou snahou, ako aj  starostu a  ostat-
ných poslancov, je vysporiadanie pozem-
kov pod futbalovým ihriskom, čo sa nám za-
tiaľ nepodarilo vyriešiť aj napriek tomu, že 
v roku 2012 sme už boli veľmi blízko. Nevy-
šlo to, ale nie našou vinou. Stále prebieha-
jú rokovania medzi mestskou časťou, poľno-
hospodárskym družstvom a  magistrátom. 
Verím, že sa nám spoločnými silami podarí 
futbalové ihrisko dostať do správy mestskej 
časti, a tým aj zachovať futbal vo Vajnoroch. 

DIVÁK
›  Do  akej miery a  ako sleduješ vajnor-

ské, ale aj iné futbalové dianie teraz?
Po ukončení pôsobenia v klube ako tréner 
a  člen výkonného výboru v  roku 2021 sa 
venujem mojim koníčkom ako je bicyklo-
vanie, prechádzky so psom, turistika a iné 
športové aktivity. Vajnorský futbal sledu-
jem hlavne cez stránku futbalnet, ale ob-
čas si idem pozrieť mládežnícke zápasy. 
Rád sledujem anglickú a španielsku ligu 
a  rovnako aj  zápasy Ligy majstrov alebo 
iné svetové futbalové súťaže.

›  Ako vnímaš, že má klub 90 rokov?
Deväťdesiat rokov je už dlhá doba a  som 
rád, že som mohol byť takmer polstoročie 
jej súčasťou či už ako hráč, tréner, predse-
da alebo  funkcionár. Verím, že klub bude 
fungovať ešte veľmi veľa rokov a bude tak 
úspešne reprezentovať Vajnory. Vajnor-
skému futbalu prajem, aby jeho mužstvá 
podávali kvalitné výkony a pritiahli na tri-
búny množstvo fanúšikov. 

So starými pánmi v roku 2005 aj s malým synom Dominikom

Turnaj detí v Modre (jún 2010) S rodičmi nádejí aj so ženou Andreou (sedí vpravo)
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Život FK     ajnory
V posledných týždňoch sme zažili 
udalosti, ktoré medzi verejnosťou 
zarezonovali. Najsmutnejšou bolo 
predposledné miesto mužov v V. 
lige. Pri písaní týchto riadkov 
nebolo isté, či vypadneme alebo nie. 
Smutná je aj situácia okolo nášho 
ihriska. O súdnom spore medzi 
úradom a Poľnohospodárskym 
družstvom informovali viaceré 
televízie. 

V  tomto vydaní Vajnorských noviniek 
má kauza vlastný priestor, ale v ďal-
šom boji za náš areál budeme potre-

bovať pomoc každého fanúšika a rodiča. 
Ostatné dianie už bolo príjemnejšie. Mlad-
ší žiaci si zahrali ( nálový turnaj víťazov 
skupín (organizoval ho FK Vajnory) a aj os-
tatné tímy zvládli záver ročníka bez problé-
mov. V budúcej sezóne budeme mať rekord-
ných 8 družstiev a  k tomu predprípravku. 
No a najhlavnejšou udalosťou bola oslava 

90. výročia založenia klubu. V sobotu 17. 6. 
navštívilo náš areál za celý deň viac ako 500 
ľudí. Predpoludním videli turnaj prípraviek 
na 2. ročníku memoriálu Jozefa Pavlíka, po-
poludní hlavný program. Pevne veríme, že si 
podujatie všetci užili. A že nám odpustia prí-
padné nedostatky v organizácii. Takáto ak-
cia na futbalovom ihrisku ešte nikdy nebola 
a ktovie, či ešte niekedy bude. Celú udalosť 
si pripomenieme prostredníctvom fotogra-
( í Mareka Grebečiho a klubového archívu.

10:30 MEMORIÁL JOZEFA PAVLÍKA

16:45 OTVORENIE HLAVNÉHO PROGRAMU

Bulletin

Pamätná plaketa od BFZ (sekretár zväzu Ján Farbula, 
predseda klubu Richard Fekete) 

Medaily a fotogra( e Jozefa Pavlíka

Vajnory (tréner Pavol Mikulec) Víťazný tím Igramu

Nástup družstiev
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17:00 SÚBOJ STARÝCH PÁNOV VAJNORY – ČIERNY BALOG
18:30 OCENENIE LEGIEND KLUBU

Spoločná fotogra" a (Vajnoráci v oranžovom zľava hore Peter Méry, Vít Toman, Peter Krišto" č, Marián Zeman, Peter Drenka, v bielom Vladimír Sadloň, brankár Marek 
Boršovský, zľava dole Martin Zeman, Michal Horvatovič, Vladimír Vančík, ležiaci František Grebeči, Attila Pál, Jaroslav Zeman, Jozef Pilný, šéf mužstva Juraj Toman, Michal 

Kohan, Július Jánoška a Alexander Sobolič)

Príprava na zápas V akcii Vlado Vančík

František Grebeči nastúpil, aj keď má 74 rokov

Ocenené legendy FK Vajnory

Rohový kop zahráva Michal Kohan

Oceňovanie legiend FK Vajnory

Súboj vyvrcholil penaltami

37

ŠPORT / FUTBAL



18:50 SÚBOJ FK VAJNORY 2015/16 – INTERNACIONÁLI SLOVANA BRATISLAVA

20:00 VYSTÚPENIE SKUPINY SHINE A ZÁBAVA 

Skupina Shine Stánok s upomienkovými predmetmi 
viedla Dominika Boršovská

FK Vajnory 2015/16 (vtedy postúpil do III. ligy) spolu s našim rodákom, bývalým reprezentantom a hráčom Slovana Mariánom Zemanom (náš tím zľava hore Aleš Čík, 
Martin Gabura, Lukáš Zeman, brankár Milan Herko, tréner Milan Gabura, Matúš Matejčík, Peter Škrabák, Dávid Jakubec, Ladislav Mikita, zľava dole výpomoc z radov 

našich mládežníckych trénerov Kristián Peprík, Martin Zdráhal, Marek Bahna, Radoslav Kováč, Pavol Miženko, Ivan Tencer a Tomáš Uhler. Na fotke chýba šéf mužstva, 
ktorý bol v roku 2016 jeho kapitán, Peter Belobrad. Nemohol nastúpiť pre zranenie). 

Po zápase aj s našimi nádejami (Slovanisti v belasom zľava hore Vladimír Kinier, Szilárd Németh, Ľubomír Meszároš, Pavol Gostič, Ladislav Pecko, v žltom brankár Martin 
Kapusta, Miroslav Chvíla, Jaroslav Timko, Marián Zeman, v košeli Ladislav Molnár, Mário Müller, v civile Dušan Tittel, dole Pavol Sedlák a Vladimír Kinder. 

Vo Vajnoroch si zahrali aj Ondrej Krištofík, Milan Ivana a Tomáš Stúpala. 

Kapitánom Slovana bol T. Stúpala, našim M. Matejčík Ondrej Krištofík Rado Kováč a Matúš Matejčík

Za celodennú pomoc pri organizovaní patrí 
vďaka všetkým členom výkonného výboru, 
zástupcom úradu, hospodárovi, ale aj tré-
nerom, vedúcim družstiev či dobrovoľní-
kom, ktorí taktiež ochotne pomohli.

Zároveň chce klub poďakovať aj hráčom či 
rozhodcom, ktorí prišli a zaspomínali si na 
staré časy. 

Nasledujúca strana je venovaná sumáru 
ocenených legiend, o ktorých sa viac do-
zviete v  našom bulletine, ktorý je stále 
k dispozícii.
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Ocenené legendy FK Vajnory

Za legendy, ktoré už nie sú medzi nami, prebrali ocenenie stojac zľava dcéra Karola Grofa Alica Grofová, dcéra Prokopa Murína Eva 
Jendeková (s vnukom), žena Ľudovíta Nováka Alžbeta Nováková (s dcérami a vnukom), syn Jozefa Páleníka Patrik Páleník a žena 

Jozefa Pavlíka Petra Pavlíková (s dcérou). Ostatní mohli prísť osobne.

Róbert Vajda
bývalý predseda klubu 
(20 rokov), hráč, tréner 
mužov i mládeže, člen 
VV i vedení obl. zväzov

Ľubomír Krišto# č
bývalý predseda 
klubu, predtým

hráč

Anna Múčková
dlhoročná bufetárka 

a pomocníčka, 
neoddeliteľná 
súčasť areálu

František Grebeči
dlhoročný hráč, 

duša tímu mužov, 
dobrovoľník pri obnove 
klubu v 70-tych rokoch

Milan Horník
dlhoročný tréner mužov 

(8 rokov) i mládeže, 
hospodár, člen VV, 

predtým aj hráč 

Ján Fašung
špičkový rozhodca 

a delegát, dlhoročný 
lektor pravidiel UEFA, 

predtým hráč FK

† Karol Grof †
najdlhšie pôsobiaci 

predseda klubu
(25 rokov)

† Prokop Murín †
najdlhšie pôsobiaci 

hospodár (35 rokov), 
dlho člen VV

† Ľudovít Novák †
dlhoročný 
hospodár 

† Jozef Páleník †
dlhoročný hráč, 

tréner mužov, vedúci 
organizátor „Old boys“

† Jozef Pavlík †
bývalý ligový rozhodca 

a pracovník futbalového 
zväzu, predtým hráč

Peter Kuchár st.
 najúspešnejší tréner 

histórie FK (2x postup s 
mužmi)

Milan Gabura
uznávaný tréner 

mládeže, s mužmi FK 
položil základ postupu 

do III. ligy, predtým hráč

Peter Kuchár ml.
 bývalý hráč, duša tímu 
mužov pri postupe do 
IV. ligy, organizátor a 

funkcionár

Marián Zeman
bývalý reprezentant, 

na konci skvelej kariéry 
hráč FK, dlhoročný 

funkcionár

Andrej Kulčár
 dlhoročný hráč a duša 

tímu seniorov, dlhé 
obdobie tréner mládeže

Viac sa o prínose našich legiend dozviete pri čítaní bulletinu, ktorý bol špeciálny vydaný k tomuto podujatiu.
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